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Celowy błąd 
za 30 bilionów złotych
O naszym poziomie intelektu 
świadczy to, jakie propozycje 
składamy -mówi Dariusz 
Ostapowicz.

Wróżby
W tym odcinku opowieści o 
Mironie zanurzymy się w świat 
magii i wróżb.

Uczeń stracił palec, 
dyrektor dostał 
nagrodę
W szkole mamy serię czarnych 
zdarzeń, a burmistrz przyznaje 
dyrektorowi nagrodę. 
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Lokalnie, rzetelnie, z pasją

Początek sezonu 2023 zapamiętamy 
dzięki rozkopanej budowie na 
bulwarach nad rzeką Nettą. Dodajmy 
do tego zagrodzony teren i ogromne 
trudności komunikacyjne. Kładki 
miały zostać wykonane dawno, a 
terminy były kilkukrotnie przesuwane. 
Miasto winą za to obarczało 
wykonawcę robót.
-Termin nie został dochowany i 
naliczamy kary umowne. Konstrukcje 
kładek realizowane są poza placem 
budowy, a gotowe elementy przyjadą 
w całości. Zostaną zamontowane 
dźwigiem na fundamentach. 
Konstrukcje kładek składane są w 
zakładzie stali w Czarnej Białostockiej 
-mówiła wiosną Magdalena 

Sokołowska, kierownik wydziału 
inwestycji.
Ostatnio do Augustowa przybył 
obwiniany wykonawca. Spotkał się z 
radnymi i zaprezentował swój punkt 
widzenia. 

Najbardziej stracili mieszkańcy

Bardzo racjonalną opinię o całej 
sprawie przedstawił były burmistrz 
Augustowa Leszek Cieślik.
-Mnie jako mieszkańca i podatnika nie 
interesuje kwestia sporu z wykonawcą. 
To burmistrz odpowiada za to kogo 
wybrał. Jako podatnika interesuje 
mnie, że mostki nie będą kosztować 1,5 
mln zł jak zakładano, ale ponad 2 mln 

zł. Do tej pory zapłacono ok. 700 tys. zł, 
a najtańsza oferta dokończenia robót 
to ok. 1 mln 600 tys. zł. Ktoś czegoś 
nie dopilnował, a koszty spadną na 
podatnika. O tym, kto jest winny, 
może rozstrzygnąć sąd, nie burmistrz 
-skomentował Cieślik.
-Również naprawa wyciągu nart 
wodnych ma kosztować ok. 300 tys. 
zł więcej niż planowano. Jeśli dojdą 
roboty dodatkowe, to koszty naprawy 
wyciągu wzrosną do prawie 3 mln zł. 
Kiedy się przygotowuje inwestycje, to 
powinno być wokół nich jak najmniej 
propagandy -dodał Cieślik.

Krzysztof Przekop

Wykonawca przerywa 
milczenie

KOMPROMITACJA ZWIĄZANA Z BUDOWĄ NIEWIELKICH MOSTKÓW NAD RZEKĄ NETTĄ JEST SYMBOLEM 
OBECNEJ KADENCJI BURMISTRZA MIROSŁAWA KAROLCZUKA I UGRUPOWANIA NASZE MIASTO. 

INWESTYCJĘ POPRZEDZIŁY SZUMNE ZAPOWIEDZI I PROPAGANDOWE POSTY NA FACEBOOKU. FINALNIE 
KŁADKI NIE POWSTAŁY, A BULWARY NA DŁUGO ZOSTAŁY ROZGRZEBANE I SPARALIŻOWANE. WYKONAWCA 

ROBÓT PRZEZ WIELE MIESIĘCY NIE MÓWIŁ PUBLICZNIE O PROBLEMIE.

Kładki nad NettąKładki nad Nettą



02 P R Z E G L Ą D  P O W I A T O W Y  Ł Ą C Z Y M Y  A U G U S T Ó W 7 GRUDNIA 2023 R.DZIENNIKPOWIATOWY.PL

Towarzystwo zebrało się w 
gabinecie Mirona. Był Dobowski, 
Sławojek, Felek Skonopi, była Alka 
Wolska, Mroszkowska, Babkowska, 
Krewetkowska i oczywiście sama 
Czerniawska. Lada chwila miał 
dołączyć Działkowicz, bo przeliczał 
coś na korytarzu. Zera mu się nie 
zgadzały. Nie umiał rozróżnić milionów, 
miliardów i bilionów, bo gdy kiedyś w 
szkole to tłumaczyli, był na wagarach. 
Takie to skutki palenia fajek za szkołą. 
Miron stał w kąciku i badawczo się 
przyglądał. 
Gabinet powoli wypełniał się dymem 
kubańskich służbowych cygar, gwar, 
wraz z kolejnymi kieliszkami szampana 
i szklaneczkami whisky, był coraz 
głośniejszy.
-Zaczynamy noc czarów, noc wróżb 
-Dobowski rozejrzał się po zebranych, 
rozmowy zakończyły się, w jednej 
chwili zapadła cisza. -Zebraliśmy się, 
by wróżbami odkryć naszą przyszłość. 
Wybory już niedługo, zatem musimy 
być pewni, że niebiosa nam sprzyjają. 
-Mam tu przygotowany zestaw do 
wróżenia. Ogłosiłem przetarg, tanio nie 
było, ale nasze konto na Kajmanach 
zrobiło się nieco zasobniejsze -Felek 
Skonopi zaczął rozpakowywać wielki 
aluminiowy kufer. -Wosk, klucze z dużą 
dziurką, kuchenki turystyczne, kilka 
plastikowych misek. Wszystko gotowe!
-Myśmy za ten zestaw zapłacili 130 
tysięcy? Za kilka misek? -Sławojek 
patrzył na kolorowe naczynia z 
niedowierzaniem.
-To nie jest zwykły zestaw -Felek 

wypiął z dumą chudy tors. -Tutaj masz 
certyfikat skuteczności wystawiony 
przez dostawcę na papierze 
czerpanym z pieczęcią woskową. To 
tylko tak niewinnie wygląda, ale to jest 
prawdziwy mercedes wśród zestawów 
do wróżenia. 
Sławojek wziął do ręki kawałek szarego 
papieru, chrząknął i odłożył.
-Przestań Sławojek uprawiać swoje 
filozofie, bo ci zaraz woreczek z 
przecinkami się rozwiąże. Podatnik 
nie takie sumy chętnie płaci za nasze 
helikoptery, jachty i wakacje na 
morzach południowych. Zajmij miejsce, 
będziemy sobie wróżyć -Dobowski 
przerwał śledztwo towarzysza.
Felek wręczył każdemu wielki klucz, 
postawił na stole kilka kuchenek 
turystycznych. Do aluminiowych 
garnczków włożył bryłki wosku. 
-Złap Miron za te miski i przynieś 
wodę z łazienki –Dobowski nie chciał 
przejmować dowodzenia, ale stojący w 
kącie specjalista od pasjansów lekko go 
denerwował.
Gdy po kilku minutach Miron 
przyniósł ostatnią miskę wypełnioną 
wodą, towarzystwo zasiadło przy 
stole konferencyjnym i włączyło 
kuchenki turystyczne. Wosk zaczął się 
rozpuszczać, do dymu z cygar dołączył 
dym wrzącego wosku. Felek przygasił 
światło.
-Teraz niech każdy weźmie w jedną 
rękę klucz, w drugą garnek z woskiem…
-Kurwa, nie mogłeś powiedzieć, że to 
jest takie gorące? -Sławojek potrząsał 
oparzoną dłonią.

-Weźcie garnki za uchwyty, one są 
zimne. Teraz powoli wylewajcie wosk 
do miski z wodą przez certyfikowany 
klucz wróżbicki -Felek powoli 
przekazywał instrukcje. -Mamy 
to? Obiecane, wykonane? Teraz 
kolejno wyjmujcie figurki woskowe 
z misek i podchodźcie do mnie po 
rozszyfrowanie. 
Pierwsza wyrwała się Alka Wolska.
-Popatrzcie! Mam jakiś pałac, wielki jak 
królewski, wspaniały. Popatrzcie na te 
okna, na komin!
-Ja też mam pałac -Mroszkowska nie 
mogła ukryć podniecenia. -Też ma okna 
i kominy. Przed drzwiami widzę służbę, 
lokajów.
Felek otworzył instrukcję i zaczął 
porównywać z zawartymi tam 
wzorami.
-To mi nie wygląda na pałac. 
Widziałbym tu gmach publiczny, pilnie 
strzeżony, w oknach można dostrzec 
kraty. Przed gmachem nie widzę 
lokajów, raczej uzbrojonych strażników.
Alka Wolska osunęła się na fotel. 
Zaczęła szarpać łańcuch z orłem.
-Będziemy z Mroszkowską 
strażniczkami w więzieniu?
-Można to tak zinterpretować.
-Po moim trupie, nie zamienię mojej 
ciepłej posadki na warowanie na 
mrozie pod stalową bramą -Alka 
Wolska nie dopuszczała do siebie tej 
myśli.
-Interpretacji może być więcej, to są 
przecież wróżby, a nie przepowiednie 
-Felek próbował pocieszyć obie 
koleżanki.
-Ja mam dwie obrączki -Krewetkowska 
była bardzo uradowana. -Takie 
duże i połączone razem. Czy to 
oznacza wielką, ogromną miłość, 
nierozerwalną?
Felek przewrócił kilka kartek w 
instrukcji wróżenia.
-To mi nie wygląda na obrączki, raczej 
widzę tu bransoletki.
-Co mogą oznaczać bransoletki? W 
dodatku połączone. Ciekawa wróżba.
-Taki symbol ma kilka znaczeń. Może 
przepowiadać podwójne szczęście, 
osobisty rozwój, zmianę otoczenia, 
możliwość zagłębienia się w sobie, 
odizolowanie od kłopotów dnia 
codziennego.
-Super mi wyszło, co nie?
-Dajcie Dobusiowi sprawdzić -Dobowski 
rozsunął stojących w kolejce.
-Co my tu mamy? -Felek znowu 
przewracał stronice w instrukcji. 

Wróżby

-Wygląda to na upadający dom, a przed 
nim pęknięta fontanna. To może być 
dobra wróżba. Oznacza ciepło ogniska 
domowego, wzmocnione wyłączoną 
fontanną. 
-Dawaj Miron, teraz twoja kolej 
-Dobowski ponaglał towarzysza 
partyjnego. 
-Ja mam figurę króla z połamaną 
koroną na głowie. Musi być ciężka, bo 
król jest pochylony. W dodatku korona 
chyba płonie. To dobra wróżba? -Miron 
z niepewnością popatrzył na Felka.
-Bardzo, kurwa, dobra -Sławojek 
przeglądał drugi egzemplarz instrukcji. 
-Wasze pałace oznaczają więzienie, 
bransoletki to poważne kłopoty z 
prawem, może nawet aresztowanie, 
upadający dom z połamaną fontanną 
oznacza bankructwo, a pochylony 
król z pękniętą koroną zwiastuje 
utratę władzy. Ogień nad koroną to 
brak szacunku wśród ludzi. Takie 
to znakomite wróżby za 130 tysięcy 
zafundował nam podatnik z Felkiem do 
spółki. 
Miron powolutku przemieszczał się 
w stronę składówki celem układania 
pasjansa.  
Krzysztof Przekop
Przedstawione sytuacje i postacie są 
wytworem wyobraźni autora, kreacją 
artystyczną, choć autor inspiruje 
się obserwacjami sytuacji i postaci 
prawdziwych. Autor nie ponosi 
odpowiedzialności za jakiekolwiek 
skojarzenia.

Biuro reklamy:
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu 

DZIENNIKARZE
“Przeglądu Powiatowego”
są stale do Państwa dyspozycji
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Gdy ważne jest, co lokalne

Zuzanna Hanysz
tel. 87 643 46 46
zuzanna.hanysz@powiatowy.eu 

Daniel Sieńko 
tel. 87 643 46 46
daniel.sienko@powiatowy.eu 

PRZEGLĄD POWIATOWY



03P R Z E G L Ą D  P O W I A T O W Y  Ł Ą C Z Y M Y  A U G U S T Ó W7 GRUDNIA 2023 R. DZIENNIKPOWIATOWY.PL

Dariusz Ostapowicz tłumaczy swoją 
spektakularną gafę oczywistym 
błędem edycyjnym i deklaruje, że nie 
planuje narażać na szwank budżetu 
Augustowa. Szef klubu radnych 
PiS tradycyjnie obwinia „Przegląd 
Powiatowy” za nagłośnienie sprawy, 
ale popada też w słuszne refleksje. 
Niedawno opisaliśmy sprawę wniosku 
do przyszłorocznego budżetu 
Augustowa, jaki złożył Dariusz 
Ostapowicz w imieniu klubu radnych 
PiS. Nie kwestionujemy samych 
propozycji, ale nie sposób nie nazywać 
ich kiełbasą wyborczą i listą pobożnych 
życzeń. Najciekawsze były kwoty. 
Łączna wartość zaproponowanych 
inwestycji to ponad 30 bilionów złotych. 
Ostapowicz tłumaczył tak szokujące 
wyliczenia pomyłką edycyjną.

Radny nie czytał złożonego wniosku?
-W imieniu klubu radnych PiS 
chciałbym przeprosić za błąd, jaki 
pojawił się w naszych propozycjach 
budżetowych. Błąd powstał podczas 
edycji i dotyczy sum, na jakie opiewają 
nasze propozycje. Pewien magnat 
prasowy rozdmuchał ten temat. Magnat 
prasowy, pan Przekop, i dziennikarz 
śledczy, pan Bartosz, mają mój numer 
telefonu i w bardzo prosty sposób 
można było zweryfikować oczywistą 
pomyłkę edycyjną -zreferował 
Ostapowicz.
-Naszym zamiarem nie było rujnowanie 
budżetów miasta i regionu. Nie chodziło 
o niebotyczne miliardy, a o tysiące i 

Koszt przebudowy 
wyciągu nart 
wodnych będzie 
wyższy niż 
zakładano
Wyciąg nart wodnych w 
Augustowie w tym sezonie letnim 
był nieczynny. Teraz dowiadujemy 
się, że remont będzie kosztował 
więcej niż założyli włodarze miasta. 
Najtańsza oferta przekracza 
pierwotną kwotę o ponad 300 tys. 
zł. Burmistrz twierdzi jednak, że 
jest to kwota, którą miasto jest w 
stanie dołożyć do przebudowy.

Na początku sezonu zniszczeniu 
uległ jeden ze słupów wyciągu i 
obiekt był nieczynny przez całe lato. 
Miasto po tym incydencie otrzymało 
dofinansowanie w wysokości 2 mln zł, 
które miałoby pokryć 98% inwestycji.

Oferta z Suwałk przekracza 
prognozy finansowe burmistrza
Oferta napłynęła z Akademii Sportu 
Stawiki w Suwałkach. Wynosi 
ona 2,35 mln zł, co przekracza 
wcześniejsze prognozy finansowe 
władz miasta o 300 tys. zł. Jeżeli 
przetarg zostanie rozstrzygnięty, 
augustowscy włodarze zapewniają, 
że remont zostanie ukończony w 
takim czasie, by już na przyszły sezon 
letni mieszkańcy i przyjezdni mogli 
korzystać z wieloletniej atrakcji. Słupy 
wyciągu stałyby na fundamentach, 
pod powierzchnią wody miałyby się 
znajdować na betonowych podporach 
metalowe wsporniki, a sam wyciąg 
miałby być wyższy.

Na remont wyciągu została 
przewidziana zbyt mała kwota 
Jeszcze w listopadzie na remont 
wyciągu w budżecie figurowała 
kwota 5 tys. zł. Miała ona 
zabezpieczyć miasto przed różnymi 
nieprzewidzianymi zdarzeniami, 
które mogłyby się pojawić w trakcie 
przygotowań do remontu. Nie 
przewidziano jednak, że cena za 
naprawę wyciągu wzrośnie aż o 300 
tys. zł, co zdecydowanie przekracza 
kwotę 5 tys. zł. W tym wypadku 
dofinansowanie nie pokryje 98% 
kosztów, tylko około 85%.

Zuzanna Hanysz

miliony. O naszym poziomie intelektu 
świadczy to, jakie propozycje składamy. 
Nasze propozycje mają służyć 
mieszkańcom -powiedział lider klubu 
PiS.

Pomyłka mogła być zrobiona celowo
Spektakularną pomyłkę próbowała 
tłumaczyć także Alicja Dobrowolska. 
Przewodnicząca rady miejskiej wysnuła 
teorię o celowej zagrywce, by wniosek 
był mocniej zapamiętany. Przywołała 
przykład niefortunnej wypowiedzi 
znanego parlamentarzysty, który 
pomylił nazwę jednego ze świąt. 
Przypomnieć trzeba, że pani Alicji 
zdarzały się w przeszłości poważne 
pomyłki, które przeszły do annałów 
lokalnego samorządu. Symbolem jest 
wielokrotnie powtarzany przez nią 
zwrot „szapapaż” (chapeau bas).
-Zobaczcie państwo jak utkwiło w 

Celowy błąd 
za 30 bilionów złotych

O naszym poziomie 
intelektu świadczy 
to, jakie propozycje 
składamy -mówi 
Dariusz Ostapowicz.

30 bilionów złotych 
z wniosku pana 
Ostapowicza robi 
wrażenie. To nie jest 
fikcja, tylko kwota 
pięć razy wyższa od 
odszkodowań, jakie 
polski rząd rości od 
Niemiec.

pamięci ludzi sławetne „Sześciu 
króli”. Myślę, że tak samo w pamięci 
wszystkich utkwią te zapisy budżetowe. 
Może był to celowy zamysł? Trzeba 
czasami nawet celowo coś zrobić, żeby 
to gdzieś zaistniało, bo inaczej wszyscy 
przeszliby nad tym do porządku 
dziennego -komentowała „gafę” 
przewodnicząca rady miejskiej Alicja 
Dobrowolska.

Jedni mają prawo do błędu, inni nie
Marcin Kleczkowski przypomniał Alicji 
Dobrowolskiej, że zakwestionowała 
niegdyś wniosek radnych z niewinnego 
powodu. Chodziło o kolor długopisu, 
jakim podpisali się wnioskodawcy.
-30 bilionów złotych z wniosku pana 
Ostapowicza robi wrażenie. To nie jest 
fikcja, tylko kwota pięć razy wyższa 
od odszkodowań, jakie polski rząd 
rości od Niemiec. Ten rozmach jest 
wielki i imponujący. Przypomnę, 
że w tej kadencji rady odrzucano 
wnioski z powodu koloru tuszu w 
długopisie, którym składano podpisy. 
Odrzucano wnioski ze względu 
na brak precyzyjnego wskazania 
tak szczegółowych rzeczy jak m.in. 
paragrafy. Nie było wówczas dyskusji 
z radnym przygotowującym wniosek, 
że może powinien coś doprecyzować 
i poprawić. Wniosek Ostapowicza 
należy uznać za niebyły. 30 bilionów 
to odrobinę za dużo jak na budżet 
Augustowa -zrelacjonował Marcin 
Kleczkowski.

Krzysztof Przekop
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Przed rokiem w największej 
szkole w Augustowie jeden 
z uczniów utracił fragment 

palca i został trwale okaleczony. W 
sierpniu bieżącego roku jedna z matek 
przybyła na obrady do urzędu miasta 
i zrelacjonowała, jak wezwano policję 
na dzieci, które ukradły kilka soczków 
o wartości ok. 1,50 zł za sztukę. Mimo 
to burmistrz Mirosław Karolczuk 
wręczył nagrodę dyrektorowi „Trójki”, 

Andrzejowi Kaszkielowi, w trakcie 
październikowej gali.
Zaledwie kilkanaście dni później w 
szkole doszło do groźnego wypadku, 
w którym poważnych obrażeń 
doznała nauczycielka. Ten dramat 
przybliżyliśmy w niedawnym wydaniu 
„Przeglądu”.
Czy dyrektor Andrzej Kaszkiel 
faktycznie zasługuje na wyrazy 
szczególnego uznania ze strony 

burmistrza i prestiżową nagrodę? O tę 
sprawę spytaliśmy byłego dyrektora 
Dariusza Szkiłądzia.

Komentarz byłego kierownika 
miejskiej oświaty
-W Szkole Podstawowej nr 3 podczas 
krótkiej kadencji pana Andrzeja 
Kaszkiela doszło już do kilku 
incydentów, które stawiają pod 
znakiem zapytania profesjonalne 
zarządzanie tą placówką. Pan dyrektor 
osobiście nie spowodował wypadku 
z ucięciem fragmentu palca uczniowi, 
ale jest zobowiązany do zapewnienia 
bezpiecznych i higienicznych 
warunków na terenie szkoły. Tego typu 
zdarzenia nie mogą być nagradzane. 
Najwyraźniej w mieście zupełnie 
zmieniły się standardy -komentuje 
Dariusz Szkiłądź.
-Część rodziców rozważa zabranie 
dzieci do innych placówek. Wiem o 
tym, ponieważ zgłaszają się do mnie 
po poradę, jako do byłego dyrektora 
„Trójki”. Posiadam też informację, że 
w ostatnich latach z tej szkoły odeszła 
spora grupa nauczycieli, którzy 
pracują teraz np. w szkołach średnich. 
Znam tych nauczycieli i wiem, że są to 
pedagodzy z górnej półki. Ich decyzja 
powinna budzić niepokój burmistrza. 
Nie bez powodu odeszli ze swego 
wieloletniego miejsca pracy i trudno 
jest ich zastąpić. Jeżeli burmistrz o 
tym wie i mimo to przyznaje nagrodę 
dyrektorowi, to jest to sytuacja 
niezrozumiała -mówi Szkiłądź.
-Pamiętam momenty z mijającej 
kadencji, kiedy to burmistrz Mirosław 
Karolczuk nie był tak hojny i skory 
do wynagradzania dyrektorów. 
Doszło przecież do tego, że obcinano 
uposażenia dobrym i zasłużonym 
dyrektorom, pozbawiając ich 
różnych dodatków. Dochodzą mnie 
słuchy, że pan Kaszkiel zamontował 
klimatyzację w swoim gabinecie. 
Nigdy nie pozwoliłem sobie na takie 
wygody. Miałem poważny dylemat, 
czy zamontować rolety w oknach 
-podkreśla Szkiłądź.

Krzysztof Przekop

Uczeń stracił palec, 
dyrektor dostał 

nagrodę

Głosowanie na 
miejskiego radnego 

roku 2023

OD KILKU LAT PISZEMY O POWAŻNYCH INCYDENTACH, JAKIE 
PRZYDARZAJĄ SIĘ W SZKOLE PODSTAWOWEJ NR 3. PRZED 

ROKIEM DOSZŁO TAM DO DRAMATYCZNEGO ZDARZENIA, KIEDY 
UCZEŃ UTRACIŁ FRAGMENT PALCA. OPOZYCJA W RADZIE 

MIASTA DOMAGAŁA SIĘ OD BURMISTRZA MIASTA WYCIĄGNIĘCIA 
KONSEKWENCJI W STOSUNKU DO DYREKTORA ANDRZEJA 

KASZKIELA, ALE MIROSŁAW KAROLCZUK MIAŁ INNE PLANY. 
PRZYZNAŁ MU NAGRODĘ.

Zapraszamy wszystkich 
mieszkańców Augustowa 
do aktywnego udziału w 
demokratycznym wydarzeniu roku 
-plebiscycie na miejskiego radnego 
2023 roku! Wasze głosy będą 
kluczowe w wyborze tych, którzy w 
najbardziej zaangażowany sposób 
reprezentują nasze miasto w radzie 
miejskiej. Kto zasłużył na miano 
miejskiego radnego roku? Wybór 
należy do Was!

Głos w plebiscycie można oddać 
poprzez wysłanie wiadomości SMS.

Głosowanie trwa do 22 grudnia 
2023 do godziny 19.00. Regulamin 
plebiscytu oraz listę kandydatów z 
aktualną ilością głosów można znaleźć 
na naszym portalu dziennikpowiatowy.
pl.

Daniel Sieńko

POSIADAŁ 
MARYŚKĘ. 
ZOSTAŁ 
ZATRZYMANY
Augustowscy kryminalni 
zatrzymali 39-letniego 
mężczyznę za posiadanie 
marihuany. W jego mieszkaniu 
znaleziono pudełka oraz słoik 
z tą rośliną. Zabezpieczono 
łącznie 70 gramów substancji. 
Mężczyźnie grozi kara do 3 lat 
pozbawienia wolności.
Augustowscy policjanci zatrzymali 
39-letniego mieszkańca Augustowa 
podejrzanego o posiadanie 
nielegalnych substancji. W jego 
mieszkaniu znajdowały się pudełka 
i słoik z, jak się okazało po badaniu 
narkotesterem, marihuaną. 
Zabezpieczono ponad 70 gramów 
środków odurzających oraz wagę i 
torebki foliowe zapinane strunowo. 
Mieszkaniec Augustowa trafił 
do policyjnego aresztu i usłyszał 
zarzut posiadania narkotyków. 
Posiadanie marihuany to 
przestępstwo, za które grozi kara 
pozbawienia wolności do lat 3. 

Zuzanna Hanysz
Oprac. na podst. KPP Augustów
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Uroczystość odbyła się na placu 
przy ul. Wybickiego 2, przy budynku, 
w którym obecnie mieści się sztab 
Batalionu. Docelowo, po zakończeniu 
procesów inwestycyjnych, jednostka 
zlokalizowana będzie na Lipowcu.
Uroczysta zbiórka rozpoczęła się 
od złożenia meldunku przez płk. 
Grzegorza Kaliciaka – Dowódcę 15 
Giżyckiej Brygady Zmechanizowanej 
i przeglądu pododdziałów. W 
spotkaniu udział wzięli żołnierze 
augustowskiego batalionu, kompania 
honorowa wystawiona przez Batalion 
Dowodzenia 15 Giżyckiej Brygady 
Zmechanizowanej oraz pododdział 
kadetów Oddziału Przygotowania 
Wojskowego, działającego w ramach 
I Liceum Ogólnokształcącego. 
Następnie Minister Obrony Narodowej 
przekazał flagę państwową dowódcy 
pocztu flagowego, po czym pierwszy 
raz oficjalnie podniesiono flagę i 
odśpiewano hymn Rzeczypospolitej 
Polskiej na terenie nowej jednostki 
wojskowej. Kolejnym punktem 
uroczystości było wręczenie przez 
Ministra Obrony Narodowej decyzji o 
wyznaczeniu ppłk. Adama Goździka 
na Dowódcę 1 Batalionu Saperów w 
Augustowie. 
W swoim wystąpieniu Mariusz 
Błaszczak – Minister Obrony 
Narodowej powiedział:
– Dziś otwieramy nową jednostkę 
wojskową, tu w Augustowie. To 

Wojsko Polskie wróciło do Augustowa
4 GRUDNIA MARIUSZ BŁASZCZAK – MINISTER OBRONY NARODOWEJ SPOTKAŁ SIĘ Z ŻOŁNIERZAMI UTWORZONEGO W AUGUSTOWIE 

1 BATALIONU SAPERÓW. 

bardzo ważne miejsce na mapie 
bezpieczeństwa Rzeczypospolitej 
Polskiej ze względu na położenie 
i zagrożenia, jakie czyhają na 
Polskę. To jest Batalion Saperów, 
który wchodzi w skład 15 Giżyckiej 
Brygady Zmechanizowanej i 16 
Pomorskiej Dywizji Zmechanizowanej. 
Są to jednostki odpowiedzialne 
za bezpieczeństwo północno-
wschodniej części naszego kraju. 
Następnie Minister skierował apel do 
mieszkańców:
– Augustów ma bogate tradycje 
wojskowe (…) Gorąco zachęcam 
mieszkańców tego regionu, żeby 
rozważyli przystąpienie do Wojska 
Polskiego. Warunki służby są 
bardzo dobre, uposażenie godne, 
a nowoczesny sprzęt trafia do 
wojska. Jestem pewien, że ta 
propozycja spotka się z pozytywnym 
odbiorem. Wiem, że mieszkańcy 
Ziemi Augustowskiej to patrioci. 
Tu chciałbym podziękować Panu 
Ministrowi Wiśniewskiemu za starania, 
żeby doprowadzić do powstania tej 
jednostki (…). – zaznaczył szef MON. 
Następnie głos zabrał Michał 
Wiśniewski – Wiceminister Obrony 
Narodowej – augustowianin, który 
od około 1,5 roku zaangażowany jest 
w działania MON prowadzące do 
odtwarzania jednostek wojskowych na 
wschód od Wisły: 
– Dzisiejszy dzień jest historyczny dla 

29 listopada w I LO odbył się uroczysty 
apel Oddziału Przygotowania 
Wojskowego z okazji Dnia Podchorążego. 
Po raz pierwszy uczestniczyły w nim 
cztery roczniki młodzieży. Kadeci klasy 
IV zakończyli już pełny cykl szkolenia 
wojskowego. Apel był doskonałą 
okazją do wręczenia pochwał Starosty 
Augustowskiego i upominków osobom, 
które wyróżniły się aktywnym udziałem, 
wyjątkowym zaangażowaniem i postawą 
patriotyczną: Julii Bartoszewicz, 
Karolinie Kolendzie, Lenie Zofii 
Sznejder, Norbertowi Sudnikowi i 
Markowi Szlaszyńskiemu. Za zajęcie 
I miejsca w eliminacjach wojewódzkich 

do Strzeleckich Mistrzostw Polski Klas 
Wojskowych i Organizacji Proobronnych 
pochwały otrzymali:  Kinga Krawczyk, 
Piotr Rułkowski i Krystian Rutkowski.
W uroczystości udział wzięli m.in.: kpt. 
Barbara Borkowska z 1 Batalionu 
Saperów w Augustowie, Jarosław 
Szlaszyński – Starosta Augustowski, 
Dariusz Jan Szkiłądź – Wicestarosta 
Augustowski, Anna Sus-Cilulko 
– Dyrektor I LO, wychowawcy klas 
i naczelnicy wydziałów Starostwa 
Powiatowego, zaangażowani w proces 
kształcenia kadetów. 

Red.

Apel Oddziału Przygotowania 
Wojskowego 

Zaproszenie 
 

Z inicjatywy Michała Wiśniewskiego  
– Wiceministra Obrony Narodowej 

 

w sobotę 9 grudnia w godz. 10.00 – 14.00 
w sali gimnastycznej I Liceum Ogólnokształcącego   

przy ul. Śródmieście 31 
odbędzie się prowadzone przez żołnierzy  

bezpłatne szkolenie z zakresu 
udzielania pierwszej pomocy przedmedycznej.  

 

Serdecznie zapraszamy Mieszkańców! 

Augustowa i tego regionu. Wojsko 
Polskie wraca do Augustowa. Jest 
to region bardzo doświadczony. 
Obława Augustowska ciągle w nas 
żyje. Ta jednostka jest właśnie po 
to, by odstraszać potencjalnego 
agresora, żeby taka historia nigdy się 
nie powtórzyła. Pamiętajmy również, 
że Wojsko Polskie, to siła napędowa 
dla lokalnej gospodarki, ponieważ 
jeden żołnierz generuje około trzech 
miejsc pracy. Dzięki tej jednostce 
młodzi ludzie przestaną wyjeżdżać z 
Augustowa do wielkich aglomeracji i 
za granicę.  
Uroczystość zakończyła się 
odśpiewaniem pieśni reprezentacyjnej 
Wojska Polskiego oraz złożeniem 

meldunku. 
W spotkaniu uczestniczyli 
przedstawiciele kadry kierowniczej 
Wojska Polskiego, na czele z gen. 
dyw. Wojciechem Ziółkowskim 
– Dowódcą 16 Pomorskiej Dywizji 
Zmechanizowanej oraz gen. bryg. 
Markiem Wawrzyniakiem – Szefem 
Zarządu Inżynierii Wojskowej, 
przedstawiciele Parlamentu, 
lokalnych samorządów oraz służb 
mundurowych. Powiat Augustowski 
reprezentował Jarosław Szlaszyński 
– Starosta Augustowski. Uroczystość 
uświetniła orkiestra wojskowa z 
Giżycka.

Red.
Uroczyste podniesienie flagi państwowej w 1 Batalionie Saperów w Augustowie

Od lewej: M. Błaszczak – Minister Obrony Narodowej, M. Wiśniewski – Wiceminister Obrony 
Narodowej, gen. dyw. W. Ziółkowski – Dowódca 16 Dywizji Zmechanizowanej 
i gen. bryg. M. Wawrzyniak – Szef Zarządu Inżynierii Wojskowej

Oddział Przygotowania Wojskowego podczas uroczystego apelu

Materiał na str. 5 został opublikowany zgodnie z zapisami umowy ze Starostwem Powiatowym w Augustowie
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Obchody rozpoczął płk 
Augustynowicz opowiadając o 
narodzinach, życiu i rodzinie 

Piłsudskiego, w której marszałek 
odebrał staranne wychowanie 
patriotyczne. Nawiązał do naszych 
wieszczów narodowych.
-Mickiewicz w trzeciej części 
„Dziadów”, w widzeniu księdza 
Piotra pisze „z matki obcej krew jego 
dawne bohatery, a jego imię będzie 
40 i 4”. Gdybyśmy 
przeliczyli imię i 
nazwisko Piłsudskiego 
wraz ze stopniem 
wojskowym, czyli 
pierwszy marszałek 
Polski Józef Klemens 
Piłsudski, dostalibyśmy 
równo 44 litery. Tak 
samo w „Dziadach” 
Mickiewicza znajdziemy 
przeistoczenie z 
Gustawa w Konrada i 
ta metamorfoza miała 
miejsce 23 listopada 
1823 roku, więc jeżeli do 
tej daty dodamy 44 lata, otrzymamy 
dokładną datę urodzin Józefa 
Piłsudskiego. Dlaczego 23 listopada? 
Mickiewicz pisał w zaborze rosyjskim, 
gdzie występował kalendarz 
Juliański, a wówczas ta różnica 
między kalendarzami juliańskim i 
gregoriańskim wynosiła równo 12 dni. 

Wicestarosta Szkiłądź o 
kultywowaniu tradycji i 
dziedzictwa języka polskiego
Wicestarosta mówił o kultywowaniu 
tradycji obchodzenia takich 
uroczystości i wdzięczności, jaką w 

ten sposób okazujemy za możliwość 
używania języka polskiego. 
Wytłumaczył również, że starosta 
Jarosław Szlaszyński nie mógł przybyć 
na obchody, ponieważ w tym samym 
czasie odbywała się uroczystość 
pogrzebowa Stefana Tomasza 
Eichlera, starosty Augustowa z okresu 
międzywojennego, którego prochy 
zostały sprowadzone niedawno do 
Polski. 

Przemówienia 
zakończyła Barbara 
Koronkiewicz odnosząc 
się do wagi, jaką niesie 
pamięć, dziękując 
pułkownikowi za dbanie 
o to, aby wszyscy, a 
szczególnie młodsi 
obywatele pamiętali o 
ważnych wydarzeniach 
i postaciach 
historycznych. 
Zakończyła swoją 
wypowiedź wzniosłymi 
słowami 
-Tylko pamięć uchroni 

nas przed tym, by polskość, Polska i 
język polski nigdy nie zginęły.
Obchody urodzin pierwszego 
marszałka Polski zakończyły 
się złożeniem kwiatów pod 
jego pomnikiem i uroczystym 
odśpiewaniem pieśni reprezentacyjnej 
Wojska Polskiego „My, pierwsza 
brygada”. 

Relację wideo można obejrzeć 
na naszym portalu internetowym 
dziennikpowiatowy.pl.

Daniel Sieńko

Uroczystość P.O.W. z okazji 
156. rocznicy urodzin 

Józefa Piłsudskiego

5 GRUDNIA ODBYŁA SIĘ UROCZYSTOŚĆ Z OKAZJI URODZIN JÓZEFA 
KLEMENSA PIŁSUDSKIEGO, ZORGANIZOWANA PRZEZ PUŁKOWNIKA 
PIOTRA AUGUSTYNOWICZA. POD POMNIKIEM MARSZAŁKA ZEBRAŁA 
SIĘ GRUPA MŁODZIEŻY Z DYREKTORKĄ BARBARĄ KORONKIEWICZ 
Z II LO, WICESTAROSTĄ DARIUSZEM SZKIŁĄDZIEM I BURMISTRZEM 

MIROSŁAWEM KAROLCZUKIEM.

Obchody urodzin 
pierwszego marszałka 
Polski zakończyły się 
złożeniem kwiatów pod 
jego pomnikiem

Żandarmeria prowadzi czynności 
w trybie artykułu 308 kodeksu 
postępowania karnego, czyli zbiera 
dowody. Dział ds. wojskowych 
Prokuratury Rejonowej Białystok 
Północ będzie tę sprawę nadzorował 
w momencie jej przekazania przez 
żandarmerię. 

Tylko pamięć 
uchroni nas przed 
tym, by polskość, 
Polska i język 
polski nigdy nie 
zginęły. Szeregowy z 9. Batalionu 

Dowodzenia w Olsztynie 
kilkukrotnie uderzył pięściami 

w twarz innego szeregowego i 
tym samym spowodował u niego 
uszczerbek na zdrowiu. Żołnierze 
trafili do augustowskiego szpitala. W 
sprawie incydentu prowadzone jest 
postępowanie przygotowawcze pod 
nadzorem Prokuratury Rejonowej 
Białystok Północ przez Żandarmerię 
Wojskową w Białymstoku. 

Śledztwo po bójce: trzeźwi 
żołnierze i nieznane przyczyny 
-Na razie żandarmeria prowadzi 
czynności w trybie artykułu 308 
kodeksu postępowania karnego, czyli 
zbiera dowody. Dział ds. wojskowych 
Prokuratury Rejonowej Białystok 
Północ będzie tę sprawę nadzorował 
w momencie jej przekazania przez 
żandarmerię. Na chwilę obecną akta 
jeszcze do nas nie wpłynęły. Doszło, 
w cudzysłowie, do bójki dwóch 
żołnierzy. Nie wiadomo jeszcze z 
jakiego powodu. Jeden z żołnierzy 
doznał obrażeń ciała określonych w 
artykule 157 § 1 kodeksu karnego, 
a drugi z żołnierzy nie doznał 
żadnych obrażeń ciała. Nie jest to 
sprawa skomplikowana. Prowadzona 
będzie w kierunku spowodowania 
średniego uszkodzenia ciała -wyjaśnia 
płk. Radosław Wiszenko, zastępca 
prokuratora rejonowego do spraw 
wojskowych Prokuratury Rejonowej 
Białystok Północ w Białymstoku. 
Z naszych ustaleń wynika, że żołnierze 
są przytomni, a ich stan jest stabilny. 
Do środy, 6 grudnia przebywali na 
obserwacji w augustowskim szpitalu. 

Obaj szeregowi byli trzeźwi. Żołnierze 
mają podobny staż służby. Pochodzą z 
tego samego 9. Batalionu Dowodzenia 
z Olsztyna, wchodzącego w skład 16. 
Pomorskiej Dywizji Zmechanizowanej. 
Na granicy z Białorusią służą w 
ramach Wojskowego Zgrupowania 
Zadaniowego „Podlasie”, utworzonego 
w drugiej połowie sierpnia tego roku 
przez ministra obrony Mariusza 
Błaszczaka. Przed wyborami 
parlamentarnymi w okolice granicy 
polsko -białoruskiej trafiło około 10 
tysięcy żołnierzy z różnych jednostek z 
całego kraju. 

Beata Perzanowska 
Fot. Zdjęcie ilustracyjne

Incydent na 
granicy

NA GRANICY POLSKO -BIAŁORUSKIEJ W NIEDZIELĘ, 3 GRUDNIA 
DOSZŁO DO INCYDENTU Z UDZIAŁEM DWÓCH POLSKICH 

ŻOŁNIERZY. MUNDUROWI POBILI SIĘ MIĘDZY SOBĄ. OBAJ TRAFILI 
DO SZPITALA W AUGUSTOWIE. NIEZNANY JEST POWÓD BÓJKI. 

ŻOŁNIERZE BYLI TRZEŹWY. 
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Nigdy nie 
wskazywaliśmy 

burmistrzowi, co 
powinien zrobić 
w Augustowie. 

Natomiast władze 
miasta próbowały 

ingerować w nasze 
działania -mówi 

Szkiłądź.

Takie ulice jak 
Zygmuntowska, 
Łazienna, Armii 
Krajowej czy 
Przemysłowa 
nie są drogami o 
charakterze ulic 
powiatowych 
i powinny być 
drogami gminnymi. 

Do pomysłu radnego Kotarskiego 
ustosunkował się starosta 
augustowski Jarosław 

Szlaszyński.
-Angażujemy ogromne środki na 
projekty, na które możemy pozyskać 
dofinansowanie. Do tych programów 
nie zgłoszono ulic wskazanych przez 
radnego. To ulice powiatowe w 
obszarze miejskim, niewypełniające 
funkcji dróg powiatowych. Wniosek 
radnego wpłynął po terminie i nie 
mógł być uwzględniony -mówił 
starosta.

Powiat może oddać ulice miastu
O ideę remontów ul. Zygmuntowskiej 
i Łaziennej spytaliśmy wicestarostę 
Dariusza Szkiłądzia.
-Potrzeb związanych z remontami dróg 
na terenie powiatu augustowskiego 
jest bardzo wiele. Prowadzimy 
inwestycje na terenie wszystkich gmin, 
nie tylko w Augustowie. Przyjęliśmy 
plan i strategię, które skrupulatnie 
realizujemy. Złożyliśmy wnioski o 
dofinansowanie, żeby w 2024 roku 
przeprowadzić przedsięwzięcia za 
ponad 50 mln zł. Jeśli otrzymamy 
pieniądze, remontu doczekają się 
ulice Turystyczna oraz Dworcowa. 
Cele inwestycyjne wyznacza zarząd 
powiatu. Pan Kotarski, póki co, do 
niego należy. Radny może domagać 
się wykonania swoich pomysłów, ale 
to zarząd powiatu ma uprawnienia 
do kreowania polityki inwestycyjnej 
-informuje Szkiłądź.
-Takie ulice jak Zygmuntowska, 
Łazienna, Armii Krajowej czy 

Przemysłowa nie są drogami o 
charakterze ulic powiatowych i 
powinny być drogami gminnymi. 
Jeśli pan Kotarski i ugrupowanie 
Nasze Miasto widzą potrzebę 
przeprowadzenia ich remontów, to 
nie ma żadnych przeszkód. Kiedy 
tylko burmistrz wystąpi o przekazanie 
ulic miastu, pozytywnie rozpatrzymy 
wniosek. Będziemy kibicowali miastu, 
żeby przeprowadziło te inwestycje 
-dodaje wicestarosta.
-Na pewno nie będziemy narzucać 
miastu, jaką kostkę powinno położyć 
podczas remontów ulic, chociaż to z 
ich strony wielokrotnie padały uwagi 
do modernizacji prowadzonych przez 

Zygmuntowska i Łazienna 
muszą zaczekać

MICHAŁ KOTARSKI DOMAGA SIĘ PRZEPROWADZENIA REMONTÓW ULIC ZYGMUNTOWSKIEJ I 
ŁAZIENNEJ W AUGUSTOWIE, A TAKŻE ZBUDOWANIA CHODNIKÓW PRZY ULICACH ARMII KRAJOWEJ, 

PRZEMYSŁOWEJ I WYPUSTY. ZARZĄD POWIATU MA INNE PLANY. ULICE WSKAZANE PRZEZ 
KOTARSKIEGO MOGĄ ZOSTAĆ PRZEKAZANE POD ZARZĄD MIASTU.

Prowadzimy 
inwestycje 
na terenie 
wszystkich 
gmin, nie tylko 
w Augustowie. 

powiat. Nigdy nie wskazywaliśmy 
burmistrzowi, co powinien zrobić 
w Augustowie. Natomiast władze 
miasta próbowały ingerować w nasze 
działania i wskazywały, na co mamy 
przeznaczyć należne nam pieniądze 
za budowę oświetlenia przy ulicy 
Rajgrodzkiej. My szanujemy decyzje 
podjęte przez samorząd miejski. Nigdy 
nie podważaliśmy remontów krótkich 
uliczek i nie mówiliśmy, że może są 
ważniejsze albo pilniejsze inwestycje 
do wykonania w Augustowie -mówi 
Szkiłądź.

Bartosz Lipiński

SKOŃCZYŁ W 
ARESZCIE
Augustowscy policjanci 
zatrzymali poszukiwanego 
do odbycia kary sześciu dni 
pozbawienia wolności. Został 
przyłapany na kradzieży 
skarpet i trafił do policyjnego 
aresztu.  

39-latek próbował wyjść z 
lokalu nie płacąc za sześć par 
skarpet. Awanturował się i nie 
wykonywał poleceń policjantów. 
Po sprawdzeniu w policyjnej bazie 
danych okazało się, że mieszkaniec 
miasta ma do odbycia karę sześciu 
dni pozbawienia wolności za 
wcześniejsze kradzieże. Mógł 
wpłacić grzywnę w wysokości 
600 złotych jako karę zastępczą. 
Odmówił twierdząc, że nie 
ma takich pieniędzy. Wobec 
mężczyzny zostanie sporządzony 
wniosek o ukaranie do sądu 
za kradzież, używanie słów 
wulgarnych oraz zakłócanie 
porządku publicznego, a także 
niestosowanie się do poleceń 
funkcjonariuszy. 

Oprac. Beata Perzanowska 
Na podstawie KPP Augustów 
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W Augustowie trwa konflikt 
wokół kontrowersyjnej 
budowy kładek nad 
rzeką Nettą. W cieniu 
niezrealizowanych obietnic 
i przekroczenia budżetu, 
wykonawca Radosław 
Zięcina przerywa milczenie, 
przedstawiając własną 
wersję wydarzeń. Koszty 
inwestycji wzrosły do 
ponad 2 mln zł, a budowa 
ciągnie się miesiącami. 
Ta skomplikowana saga 
budowlana rzuca się 
cieniem na działania władz 
miasta, stawiając pod 
znakiem zapytania ich 
kompetencje w zarządzaniu 
projektami. 
Na przełomie listopada i 
grudnia na plac budowy 
nad rzeką Nettą przyjechał 
wykonawca, z którym 
miasto zerwało umowę i od 
którego będzie domagać się 
zapłacenia kar finansowych. 
Radosław Zięcina zwrócił się 
do burmistrza Karolczuka 
o udział w inwentaryzacji 
dotychczas wykonanych 
prac. Burmistrz ani nikt 
z jego urzędników nie 
pojawił się na bulwarach. 
Oprócz Zięciny w spotkaniu 
uczestniczył podwykonawca 
odpowiedzialny za wykonanie 
konstrukcji stalowych. 
Usłyszeliśmy, że kładki są 
niemal gotowe i mogłyby 
wkrótce przyjechać do 
Augustowa z Czarnej 
Białostockiej. 
Na spotkanie z wykonawcą 
przybyli radni Marcin 
Kleczkowski i Tomasz 
Miklas. Pierwszy z nich 
zapoznał się z dokumentami 
wykonawcy, przeprowadził z 
nim długą rozmowę i uzyskał 
wiele informacji na temat 
problemów związanych z 
ukończeniem całego zadania. 
Kleczkowski doszedł do 
wniosku, że działania władz 
miasta były niewłaściwe, a 
wykonawca zgłaszał słuszne 
zastrzeżenia do otrzymanego 
projektu. Mówił o tym naszej 
redakcji, poruszył tę sprawę 
na sesji.

Po kładkach mogą jeździć 
czołgi
-Jest to koszmarny przykład 
jak nie należy prowadzić 
inwestycji. Zastępcy 

liny wciągarki ocierającej 
się o konstrukcję mostku i 
tego, jak zapobiec ryzyku 
przewrócenia kładki na drugą 
stronę przez wciągarkę -ocenił 
Kleczkowski.
-Potężne konstrukcje stalowe 
mają zostać szczelnie 
obudowane modrzewiem 
syberyjskim, aby wyglądały 
na wykonane z litego 
drewna. To niewykonalne, 
ponieważ stal i drewno mają 
różne właściwości fizyczne i 
chemiczne. Takie urządzenia 
byłyby nietrwałe, narażone 
na zniszczenie. Po zapoznaniu 
się z dokumentacją wiem, że 
władze miasta zignorowały 
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UJAWNIA SZOKUJĄCE UJAWNIA SZOKUJĄCE 
FAKTYFAKTY

Augustów nie jest 
jedynym miastem, 
w którym pojawiły 
się problemy. 

Jak pan Karolczuk zamierza wybudować kilkusetmetrową kładkę łączącą brzegi rzeki Netty za 50 
mln zł, jeżeli nie mógł zrobić krótkiego mostku? -pyta radny Miklas.

burmistrza zrzucili winę na 
wykonawcę przekonując, 
że jest on niesolidny i jego 
nieróbstwo spowodowało, że 
budowa nie jest skończona. 
Prawda jest taka, że winę 
za skandaliczną sytuację 
ponoszą władze miasta, które 
nie dochowują staranności 
w kwestii zapisów umowy z 
wykonawcą. Po stronie miasta 
leżało rozstrzygnięcie wielu 
spraw natury technicznej, 
uniemożliwiających 
dokończenia tej inwestycji 
-mówił radny Kleczkowski.
-Mostki, mające służyć 
pieszym i rowerzystom 
zaprojektowano tak, jakby 
miały przejeżdżać po nich 
czołgi. Jedna konstrukcja waży 
aż 15 ton. Burmistrz pomówił 
wykonawcę informując, że 
nałożono na niego wiele 
kar i wysyłano do niego 
szereg wezwań, na które nie 
odpowiadał. Było odwrotnie. 
Widziałem dokumentację. 
To wykonawca zwracał się z 
pytaniami i wątpliwościami, 
które inwestor i projektant 
mieli obowiązek wyjaśnić. Za 
projekt odpowiada miasto. 
Nadal nie rozwiązano 
problemów dotyczących 

Wykonawca nie wywiązał się z umowy, brutalnie łamiąc jej zapisy i mając za nic zobowiązania -twierdzą urzędnicy.
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Zaczęła się zima, a po zimie 
będzie wiosna. Większość z 
nas czeka na tę porę roku nie 
tylko ze względu na rozkwit 
przyrody. Na przełomie marca 
i kwietnia spodziewamy się 
wyborów samorządowych. 
Zatem tej wiosny rządy Naszego 
Miasta do spółki z PiS, ekipy 
katastrofalnej, hamującej rozwój 
Augustowa, ostatecznie się 
zakończą. To może być wielka i 
wspaniała zmiana. Czy nastąpi, 
zależy od nas, mieszkańców 
Augustowa. Popatrzmy zatem na 
spodziewanych kandydatów na 
fotel burmistrza.
Na giełdzie mamy kilka 
znakomitych nazwisk i wszystkie, 
niemal bez wyjątku, lepsze od 
Karolczuka, którego w oczach 
wielu wyborców obciąża 
siermiężna koalicja z PiS. Niby 
nietrudne to zadanie, ale trzeba 
ten fakt zauważyć, bo mógłby 
przecież wystartować mistrz 
matematyki Dariusz Ostapowicz…
Na giełdzie mamy zatem 
Wojciecha Walulika, byłego 
burmistrza, który uczynił 
Karolczuka swoim zastępcą, 
a potem został przez 
naszomiastowych towarzyszy 
zaorany politycznie. Trzeba 
zauważyć, że kompetencje 
Walulika są z innej bajki niż 
Karolczuka. Czeka go jednak 
niezwykle trudne zadanie 
zbudowania sprawnej ekipy, 
która mogłaby odnieść sukces 

wyborczy. 
Z innej bajki kompetencyjnej jest 
też Michał Wiśniewski, kandydat 
PiS do Sejmu w ostatnich 
wyborach. Zrobił niezły wynik, 
pokazał się z dobrej strony, choć 
samorządowych szlifów nie ma. 
Ale był (jest) wiceministrem. 
W najbliższych tygodniach PiS 
zapewne będzie tracił poparcie, 
choćby z powodu przejęcia TVP 
przez nową koalicję rządzącą. 
Zatem szanse kandydata PiS nie 
muszą być wielkie. 
Kolejne nazwisko z giełdy 
to Paweł Wnukowski, także 
kandydat PiS do Sejmu. Wielka i 
kosztowna kampania zakończona 
średnim wynikiem może nie 
być wystarczająca do nominacji 
partyjnej na kandydata. Ludzie 
mówią o nim „kandydat z Lipska”, 
bo tak podawał w oficjalnych 
dokumentach wyborczych. 
Mamy jeszcze Macieja 
Borzyszkowskiego, także z PiS, ale 
nie ma pewności, czy kandydat 
wie, że będzie startował. Teraz 
jest szefem WFOŚ w Białymstoku. 
Ambicje burmistrzowskie mają 
również radna Aleksandra 
Sigillewska, radny Marcin 
Kleczkowski, oboje z PiS. 
PiS może zatem pochwalić się 
całym panteonem kandydatów, z 
których każdy wydaje się lepszy 
od Karolczuka. Zła wiadomość 
dla tych kandydatów to wynik 
PiS w ostatnich wyborach 
parlamentarnych, który nie daje 
cienia szansy na wybór na fotel 
burmistrza. 
Przyjrzyjmy się zatem 
kandydatom, którzy mają większe 
szanse na zwycięstwo, bo ich 
ugrupowania wykazują zdolność 
koalicyjną. Na giełdzie pojawia 
się nazwisko Izabeli Piaseckiej, 
byłej radnej KO, która od lat jest 
aktywna w samorządzie, była 
nawet zastępcą burmistrza. W 
wyborach do Sejmu zrobiła 
rewelacyjny wynik i może myśleć 
o starcie nie tylko w wyborach na 

burmistrza, ale także do sejmiku 
wojewódzkiego. Pani Izabela 
lubi starcia wyborcze, jest 
rozpoznawana i lubiana.
Mamy w końcu Andrzeja 
Zarzeckiego, który nie startował 
w ostatnich wyborach 
parlamentarnych, ale od lat 
działa i pracuje w samorządzie. 
Był radnym powiatowym, 
członkiem zarządu powiatu. 
Jest otrzaskany w wielu 
wyborach, pokazuje się co 
roku jako niezwykle sprawny 
organizator cyklu maratonów 
augustowskich.  
Zarówno Piasecka jak i 
Zarzecki mogą liczyć na głosy 
wyborców, którzy nie chcą PiS 
w samorządzie miejskim. Można 
się spodziewać, że ilość takich 
głosów przekroczy 60%, może 
nawet 70%. To są najmocniejsi 
kandydaci na giełdzie. 
Tajemnicą pozostaje Trzecia 
Droga. Ugrupowanie 
niebezpiecznie, póki co, ciąży 
w stronę skompromitowanego 
ugrupowania Nasze Miasto. 
Skompromitowanego 
hamowaniem rozwoju miasta, 
ale także wieloletnią koalicją z 
częścią działaczy PiS. To będą 
pierwsze wybory samorządowe, 
w których będziemy mogli 
wskazać polityków Trzeciej 
Drogi, zatem ich atutem 
powinna być świeżość. Ciężar 
stetryczałych i zużytych 
polityków, obciążonych 
korupcją, skandalami, 
udowodnionymi przed sądem 
kłamstwami, może być trudny 
do zaakceptowania przez 
wyborców. Rozwiązaniem może 
być koalicja Lewicy, Trzeciej 
Drogi i Koalicji Obywatelskiej, 
która mogłaby wygrać wybory 
w pierwszej turze.  
Na oficjalnych kandydatów 
przyjdzie nam jeszcze chwilkę 
zaczekać, choć będą to raczej 
tygodnie niż miesiące. 

Krzysztof Przekop

Kto na burmistrza?

wezwania wykonawcy. Te 
wszystkie problemy sprawiają, 
że inwestycja ciągnie się 
miesiącami, a mieszkańcy 
narażeni są przez burmistrza 
na olbrzymie straty. 
Niewykluczone są długie 
procesy sądowe -dodał radny.

Długa procedura akceptacji 
stali
Krótkiego komentarza udzielił 
również sam wykonawca. 
Radosław Zięcina ma uwagi 
do otrzymanego od miasta 
projektu, wspomina też o 
konsekwencjach wojny na 
Ukrainie.
-Moja firma przystąpiła do tej 
budowy w ubiegłym roku. Nie 
chcąc narażać mieszkańców 
na utrudnienia, ustaliliśmy z 
miastem, że przystąpimy do 
prac po sezonie letnim. W 
międzyczasie trwała wojna 
na Ukrainie i pojawiły się 
przez to problemy z zakupem 
materiałów, w tym stali 
do wykonania konstrukcji 
kładek. Cztery miesiące 
trwały ustalenia z miastem 
związane z dopuszczeniem 
materiału. Kiedy już 
otrzymaliśmy tę akceptację, 
mogliśmy rozpocząć prace 
dotyczące dokumentacji 
warsztatowej, umożliwiającej 
wykonanie urządzeń. Zwłoka 
inwestora z akceptacją 
materiału spowodowała to, 
że zrezygnował pierwszy 
wykonawca, który podjął 
się wykonania urządzeń 
stalowych. Pozyskanie 
kolejnego wykonawcy było 
trudne -mówił Zięcina.
Radny Miklas również obwinia 
burmistrza.
-Konstrukcja samej kładki jest 
wykonana w 80 procentach, 
koszt kładki to ok. 500 tys. 
zł netto. Miasto zobowiązało 
się w umowie do jej odbioru, 
czego dotychczas nie 
zrobiło. Burmistrz nie zjawił 
się na inwentaryzacji. Jak 
pan Karolczuk zamierza 

wybudować kilkusetmetrową 
kładkę łączącą brzegi rzeki 
Netty za 50 mln zł, jeżeli nie 
mógł zrobić krótkiego mostku? 
-spytał Miklas.

Miasto przedstawia inną 
wersję
Pracownicy urzędu miejskiego 
przedstawiają całkowicie 
odmienną wersję zdarzeń. 
Kierownik wydziału inwestycji, 
Magdalena Sokołowska, oraz 
zastępca burmistrza, Filip 
Chodkiewicz, nie zostawiają 
suchej nitki na wykonawcy. 
Twierdzą, że Zięcina nie 
zgłaszał uwag przy podpisaniu 
umowy. Chodkiewicz 
mówi, że miasto zostało 
oszukane i będzie dochodziło 
zadośćuczynienia.
-Wykonawca podpisał 
umowę w kwietniu 
ubiegłego roku. Pierwsze 
pytania do dokumentacji 
projektowej zgłosił po siedmiu 
miesiącach. W umowie 
zawarł oświadczenie, że nie 
wnosi uwag do dokumentacji. 
Nie można stwierdzić, czy 
lina wyciągarki koliduje 
z konstrukcją, dopóki nie 
będzie wskazany rodzaj tego 
urządzenia. Idąc na rękę 
wykonawcy zgodziliśmy się na 
zmianę sposobu podnoszenia 
kładki. Do przedstawienia tych 
rozwiązań był on wzywany 
nieskończoną ilość razy. Ten 
pan dopiero ostatnio zwrócił 
oryginalny projekt budowlany. 
Był to problem, że osoba, 
z którą nie mamy umowy, 
dysponowała oryginalną 
dokumentacją -twierdzi 
Sokołowska.
-Ogłosiliśmy przetarg na 
dokończenie kładek. Nie 
wpłynęło nawet jedno 
zapytanie na temat projektu, 
czy o związane z nim 
nieścisłości. Były wykonawca 
zgłaszał, że nie wie, jak 
niektóre rzeczy wykonać. 
Powiedziałam mu, że powinien 
zatrudnić inżynierów, a nie 

Jak pan Karolczuk zamierza wybudować kilkusetmetrową kładkę łączącą brzegi rzeki Netty za 50 
mln zł, jeżeli nie mógł zrobić krótkiego mostku? -pyta radny Miklas.

brać człowieka na zlecenie, 
który w życiu nie był na 
budowie. Zaprosiłam jednego 
z najlepszych fachowców 
od obiektów mostowych 
na spotkanie w urzędzie 
i poprosiłam wykonawcę 
o zadawanie pytań oraz 
przedstawienie wątpliwości. 
Odpowiedział, że nie ma 
żadnych pytań i wątpliwości. 
Te kładki powstaną, będą 
wykonane zgodnie z 
dokumentacją, którą mamy 
-dodała kierowniczka miejska.
-To niebywała sytuacja. Ktoś 
wygrał przetarg i podpisał 
umowę. Później okazało się, że 
oszukał miasto, nie wywiązał 
się z umowy, zawalił robotę 
na całej linii, doprowadził do 
sparaliżowania bulwarów. 
Wykonawca nie wywiązał się 
z umowy, brutalnie łamiąc 
jej zapisy i mając za nic 

zobowiązania. Radny broni 
rzekomo biednego człowieka, 
który zawinił -komentuje 
urzędnik.
O byłym wykonawcy kładek 
możemy przeczytać sporo 
opinii w internecie. Niektóre z 
nich są bardzo niepochlebne. 
Augustów nie jest jedynym 
miastem, w którym pojawiły 
się problemy. Zasadne wydaje 
się pytanie, czy burmistrz 
Mirosław Karolczuk i jego 
urzędnicy zapoznali się z tymi 
informacjami i zweryfikowali 
firmę, której powierzyli swoje 
sztandarowe zadanie? Jeśli 
nie, to pomimo zastrzeżeń 
do działalności wykonawcy 
odpowiedzialność miasta jest 
oczywista.

Krzysztof Przekop

Wykonawca nie wywiązał się z umowy, brutalnie łamiąc jej zapisy i mając za nic zobowiązania -twierdzą urzędnicy.
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Jolanta Oneta 
Roszkowska 

poinformowała, iż 
postulat dotyczący 

spółdzielni jest 
jej pomysłem. 

Zarzuciła prezesowi 
spółdzielni i jej 

radzie bezczynność.

W toku dyskusji 
dowiedzieliśmy 
się, że 600 tys. zł 
z budżetu miasta 
miałoby być 
przeznaczone na 
przedsięwzięcia 
spółdzielcze 
związane z 
remontem ulic 
wewnętrznych i 
budową parkingów.

Wniosek klubu PiS do 
przyszłorocznego 
budżetu zaskoczył 

przewodniczącego rady nadzorczej 
spółdzielni, Piotra Zalewskiego. 
-Nie wiemy, o jakie inwestycje chodzi. 
Trzeba je najpierw zaplanować 
-twierdził Piotr Zalewski.
W toku dyskusji dowiedzieliśmy się, że 
600 tys. zł z budżetu miasta miałoby 
być przeznaczone na przedsięwzięcia 
spółdzielcze związane z remontem ulic 
wewnętrznych i budową parkingów.

Miasto może przejąć drogi 
spółdzielcze
-Istnieje możliwość, że spółdzielnia 
przekaże główne drogi na rzecz 
miasta. Nie ma problemu, można dojść 
do takiego porozumienia. Mieszkańcy 
osiedla również są mieszkańcami 
miasta i naprawdę borykają się z 
trudnościami. Jeżdżąc tymi uliczkami 
czasami można pogubić resory. 
Mieszkańcy nigdy nie doczekają 
się poprawy, bo spółdzielni na to 
nie stać, a miasto nie może tego 
zrobić. Może jakoś uda się to zrobić 
wspólnymi siłami -komentowała Alicja 
Dobrowolska.
Jolanta Oneta Roszkowska 
poinformowała, iż postulat dotyczący 
spółdzielni jest jej pomysłem. Zarzuciła 
prezesowi spółdzielni i jej radzie 
bezczynność.
-Chodzi o uliczki między blokami 
i miejsca parkingowe. Jest 
tam naprawdę duże skupisko 
mieszkańców. W jaki sposób ten 
problem zostanie rozwiązany? 

Mamy od tego prezesa spółdzielni, 
burmistrzów, można się zastanowić 
nad rozwiązaniem. Przecież miasto 
przejmuje drogi od powiatu, dlaczego 
nie może przejąć od spółdzielni? 
Zarząd zaniedbał pewne tematy 
dotyczące Śródmieścia -oceniała 
radna.

Czy Nasze Miasto storpeduje 
remonty?
Do sprawy odniósł się Filip 
Chodkiewicz. Z jego wypowiedzi 
wynika, że ugrupowanie Nasze 
Miasto może nie poprzeć koncepcji 
inwestycyjnej klubu PiS i obarczyć 
winą zarząd spółdzielni.

Pomysł radnych PiS 
zaskoczył spółdzielnię

KLUB RADNYCH PIS PROPONUJE, ABY DOFINANSOWAĆ SPÓŁDZIELNIĘ MIESZKANIOWĄ KWOTĄ 600 
TYS. ZŁ. PROBLEM W TYM, ŻE NIKT NIE ROZMAWIAŁ NA TEN TEMAT Z PREZESEM SPÓŁDZIELNI, ANI 
NIE KONSULTOWAŁ PLANÓW Z RADĄ NADZORCZĄ. INICJATYWA MOŻE NIE DOCZEKAĆ SIĘ POPARCIA 

UGRUPOWANIA NASZE MIASTO, KTÓRE ZWALCZA PREZESA KOŻUCHOWSKIEGO.

Nie wiemy, o 
jakie inwestycje 
chodzi -twierdzi 
Piotr Zalewski.

-Mam wątpliwości, czy za zaniedbania 
zarządu spółdzielni odpowiedzialność 
powinni ponosić wszyscy 
mieszkańcy miasta -polemizował Filip 
Chodkiewicz, zastępca burmistrza 
Karolczuka.
Odpowiedział mu Piotr Zalewski.
-Uważam za niewłaściwe ocenianie, 
iż spółdzielnia nic nie robi lub robi 
źle. Remontujemy ulice za własne 
pieniądze, obecnie mieszkańcy 
ponoszą ogromne koszty ocieplenia 
budynków. Nie można od razu zrobić 
wszystkiego, należy podchodzić 
do tego racjonalnie. Planujecie 
dać pieniądze spółdzielni, ale 
trzeba zachować odpowiednie 
procedury. Oczywiście przyjmiemy 
to dofinansowanie, podziękujemy za 
nie i na pewno wykonamy inwestycje 
-spuentował Zalewski.

Krzysztof Przekop

BEZPŁATNE 
SZKOLENIE
Wiceminister Obrony 
Narodowej Michał Wiśniewski 
oraz starosta augustowski, 
Jarosław Szlaszyński, 
serdecznie zapraszają na 
szkolenie z wojskiem, które 
odbędzie się w sobotę, 9 grudnia 
w I Liceum Ogólnokształcącym 
im. Grzegorza Piramowicza w 
Augustowie.

Szkolenie zacznie się o 10:00, 
a skończy o 14:00. Będzie 
prowadzone przez żołnierzy. Osoby 
biorące w nim udział będą mogły 
nauczyć się zasad bezpieczeństwa, 
których musimy przestrzegać na 
wodzie, poznają również reguły 
zachowania się na lodzie, co 
jest ważne o tej porze roku, gdy 
zamarznięte są rzeki i jeziora, a 
temperatura wody jest niska, przez 
co przebywanie w niej dłuższy czas 
może prowadzić do hipotermii. 
Starosta i wiceminister szczególnie 
zachęcają do udziału, ponieważ 
szkolenie będzie bezpłatne, a 
przyjść będą mogli wszyscy, którzy 
będą chcieli zdobyć tak niezbędną 
wiedzę.

Zuzanna Hanysz
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W uroczystości uczestniczyli 
wojskowi, posłowie 
oraz samorządowcy. To 

spotkanie służyło otwarciu batalionu 
saperów z udziałem szefa MON, 
Mariusza Błaszczaka. Jednostka ma 
zwiększyć bezpieczeństwo w naszym 
rejonie oraz wzmocnić północno-
wschodnią granicę.
-Dzisiejszy dzień jest historyczny 
dla naszego regionu -mówił Michał 
Wiśniewski, wiceminister obrony 
narodowej. -Wojsko 
Polskie wraca do 
Augustowa. Wojsko nie 
służy tylko obronie, 
napędza ono również 
lokalną gospodarkę. 
Jeden żołnierz generuje 
około trzech miejsc 
pracy.
-Augustów to bardzo 
ważne miejsce na 
mapie bezpieczeństwa 
Rzeczpospolitej Polskiej 
ze względu na jego 
położenie - mówił 
Mariusz Błaszczak. 
-Powstaje tutaj batalion saperów, 
który wchodzi w skład 15. Brygady 
Zmechanizowanej, która przynależy 
do 16. Dywizji Zmechanizowanej. Są 
to jednostki, które są odpowiedzialne 
za bezpieczeństwo w północno-
wschodniej części naszego kraju.

Geneza batalionu w kontekście 
Obławy Augustowskiej
Minister tłumaczył również cel 
powstania batalionu, odwołując się do 
Obławy Augustowskiej z tragicznego 
lipca 1945.
-Dlaczego ta jednostka powstała? 

Nie tylko w celu zapewnienia 
bezpieczeństwa naszej ojczyźnie, 
ale też po to, by zbrodnia Obławy 
Augustowskiej nie ponowiła się w 
przyszłości.
Do historii wojskowej ziemi 
augustowskiej odniósł się także Michał 
Wiśniewski.
-Augustów i jego tereny są bardzo 
doświadczone historycznie. Historia 
Obławy Augustowskiej ciągle w nas 
żyje, dlatego po to jest ta jednostka, 

by odstraszać 
potencjalnego agresora. 

Tradycje wojskowe w 
naszym regionie
-Augustów ma bogate 
tradycje wojskowe 
-kontynuował Minister 
Obrony Narodowej. 
-Za czasów II wojny 
światowej, I Pułk Ułanów 
Krechowieckich to była 
duma Wojska Polskiego, 
który to dzielnie walczył 
w obronie kraju w 1939 
r. 

Minister zachęcał głównie młode 
osoby do dołączenia w szeregi 
Wojska Polskiego
-Gorąco zachęcam wszystkich 
mieszkańców Ziemi Augustowskiej, 
zwłaszcza młodych, tych 
niezdecydowanych do dalszej drogi w 
swoim życiu, żeby dołączyli do Wojska 
Polskiego. Warunki służby są bardzo 
dobre, uposażenie godne, nowoczesny 
sprzęt trafia do wojska. Potrzebujemy 
młodych patriotów, którzy będą służyć 
ojczyźnie -mówił Mariusz Błaszczak.

Zuzanna Hanysz

Powstaje batalion 
saperów w Augustowie

W PONIEDZIAŁEK, 4 GRUDNIA PRZY BUDYNKU DAWNEGO 
ZUS-U (OBECNIE JEST TO TEREN WOJSKOWY), ODBYŁA SIĘ 

UROCZYSTOŚĆ Z UDZIAŁEM SZEFA MON, MARIUSZA BŁASZCZAKA, 
WICEMINISTRA MICHAŁA WIŚNIEWSKIEGO I WOJSKOWYCH. 

SPOTKANIE DOTYCZYŁO JEDNOSTKI WOJSKOWEJ ULOKOWANEJ W 
AUGUSTOWIE.

Za czasów II wojny 
światowej, I Pułk Ułanów 
Krechowieckich to była 
duma Wojska Polskiego, 
który to dzielnie walczył 
w obronie kraju w 1939 r. 

Historia Obławy 
Augustowskiej 
ciągle w nas żyje, 
dlatego po to jest 
ta jednostka, 
by odstraszać 
potencjalnego 
agresora.

 

OBWIESZCZENIE STAROSTY AUGUSTOWSKIEGO 
 o wydaniu decyzji na realizacje inwestycji drogowej Nr 22/2023 z dnia 01.12.2023 r. 

 
 Zgodnie z art. 11f ust 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003r. – o szczególnych zasadach przygotowania i 
realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2023 r., poz. 162) Starosta 
Augustowski zawiadamia, że w dniu 01.12.2023 r. po rozpatrzeniu wniosku z dnia 25.09.2023 r., Wójta Gminy 
Bargłów Kościelny reprezentowanego przez Pana Wojciecha Grzybowskiego, wydał decyzję o zezwoleniu na 
realizację inwestycji drogowej „Rozbudowa i przebudowa drogi nr 135509B Dreństwo – Bułkowizna” w 
zakresie: rozbudowy i przebudowy drogi utwardzonej o nawierzchni bitumicznej o szerokości jezdni 4,50 – 7,55 
m z poboczami o szerokości od 0,75 m do 1,00 m, przebudowy skrzyżowania z drogą powiatową, budowy i 
przebudowy zjazdów indywidualnych i publicznych o nawierzchni bitumicznej, przebudowy przepustu oraz 
reprofilacji i umocnienia cieku wodnego na wlocie i wylocie z przepustu, rozbiórki kolidującej sieci 
telekomunikacyjnej, przebudowy i zabezpieczenia istniejącej sieci telekomunikacyjnej oraz wycinki drzew 
kolidujących z inwestycją. Inwestycja usytuowana będzie na działkach drogowych nr ewid.: 287, 288/2, 288/1 
obręb Dreństwo, oraz na działkach, które powstaną w wyniku podziału działek tj: 
obręb Dreństwo: 
121/3 o powierzchni 0,0461 ha (z podziału dz. 121/1 na dz. nr 121/3 i 121/4), 
120/5 o powierzchni 0,0648 ha (z podziału dz. 120/1 na dz. nr 120/5 i 120/6), 
122/1 o powierzchni 0,0480 ha (z podziału dz. 122 na dz. nr 122/1 i 122/2), 
123/1 o powierzchni 0,0230 ha (z podziału dz. 123 na dz. nr 123/1 i 123/2), 
131/4 o powierzchni 0,0696 ha (z podziału dz. 131/2 na dz. nr 131/4 i 131/5), 
132/3 o powierzchni 0,0170 ha (z podziału dz. 132/2 na dz. nr 132/3 i 132/4), 
133/12 o powierzchni 0,0130 ha (z podziału dz. 133/7 na dz. nr 133/12 i 133/13), 
133/14 o powierzchni 0,0112 ha (z podziału dz. 133/8 na dz. nr 133/14 i 133/15), 
133/16 o powierzchni 0,0063 ha (z podziału dz. 133/9 na dz. nr 133/16 i 133/17), 
133/18 o powierzchni 0,0022 ha (z podziału dz. 133/11 na dz. nr 133/18 i 133/19), 
131/6 o powierzchni 0,0057 ha (z podziału dz. 131/3 na dz. nr 131/6 i 131/7), 
133/20 o powierzchni 0,0274 ha (z podziału dz. 133/10 na dz. nr 133/20 i 133/21), 
130/1 o powierzchni 0,0221 ha (z podziału dz. 130 na dz. nr 130/1 i 130/2), 
(działki oznaczone tłustym drukiem są przeznaczone do włączenia w pas drogi publicznej), 
na działkach, na których zachodzi konieczność czasowego zajęcia terenu nr ewid.: 
- 334 obręb Dreństwo w celu dostosowania wysokościowego skrzyżowania z drogą powiatową nr 1212B; 
- 120/6 (z podziału dz. 120/1), 121/4 ( z podziału dz. 121/1), 122/2 (z podziału dz. 122), 123/2 (z podziału dz. 
123), 131/5 (z podziału dz. 131/2), 132/4 (z podziału dz. 132/2), 133/13 (z podziału dz. 133/7), 133/15 (z podziału 
dz. 133/8), 133/17 (z podziału dz. 133/9), 133/19 (z podziału dz. 133/11), 131/7 (z podziału dz. 131/3), 133/21 (z 
podziału dz. 133/10), 130/2 (z podziału dz. 130) obręb Dreństwo w celu dostosowania wysokościowego zjazdów; 
- 343 obręb Dreństwo w celu przebudowy przepustu z kręgów betonowych na przepust z rur PEHD. 
 Zgodnie z art. 49 Kpa, informuję, iż zawiadomienie uważa się za doręczone po upływie 14 dni od daty 
podania niniejszego obwieszczenia do publicznej wiadomości. W terminie14 dni od dnia doręczenia niniejszego 
zawiadomienia, w sposób wskazany powyżej, stronom służy prawo wniesienia odwołania od decyzji do 
Wojewody Podlaskiego za pośrednictwem Starosty Augustowskiego. Obwieszczenie umieszczono w prasie w 
dniu 07.12.2023 r., na tablicy ogłoszeń i na stronach internetowych w dniach od 07.12.2023 r. do 
21.12.2023 r. 
 W trakcie biegu terminu do wniesienia odwołania strona może zrzec się prawa do wniesienia odwołania 
wobec organu administracji publicznej, który wydał decyzję. Z dniem doręczenia organowi administracji 
publicznej  oświadczenia o zrzeczeniu się prawa do wniesienia odwołania przez ostatnią stronę postępowania, 
decyzja staje się ostateczna i prawomocna co oznacza, że nie można wnieść od niej odwołania do organu drugiej 
instancji ani zaskarżyć do sądu administracyjnego. Oświadczenia o zrzeczeniu się prawa do wniesienia odwołania 
nie można wycofać. 
 Informuję - stosownie do art. 10 § 1 ustawy z dnia 15 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego, że strony mogą zapoznać się z treścią decyzji, w Wydziale Architektury i Budownictwa 
Starostwa Powiatowego w Augustowie w pokoju nr 13 przy ul. 3 Maja 29 w godzinach pracy urzędu. 
 

STAROSTA AUGUSTOWSKI 

OBWIESZCZENIE 
o wszczęciu postępowania administracyjnego 

 Zgodnie z art. 49 i art. 61 § 4 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity Dz. U. z 2023 r. poz. 775 z późn. zm.) oraz art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 
10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg 
publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2023 r., poz. 162) 

zawiadamiam 
że na wniosek z dnia 31.10.2023 r., Wójta Gminy Bargłów Kościelny zostało wszczęte postępowanie 
administracyjne w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej: „Rozbudowa 
drogi gminnej Nr 135506B Kroszówka – Kroszewo – Pruska, Gmina Bargłów Kościelny” w zakresie: 
budowy drogi utwardzonej o nawierzchni bitumicznej o szerokości jezdni 4,20 – 5,00 m z poboczami o 
szerokości 1,00 m, wzmocnienia słabego podłoża oraz konstrukcji nasypów drogowych, wykonania 
normatywnych wlotów skrzyżowań, wykonania elementów odwodnienia jezdni w postaci rowów 
przydrożnych wraz z przepustami, przebudowy istniejących przepustów drogowych, przebudowy i 
zabezpieczenia podziemnych odcinków sieci telekomunikacyjnej oraz wycinki drzew kolidujących z 
inwestycją. Inwestycja usytuowana będzie na działkach drogowych nr ewid.: 131 obręb Pruska, 188 obręb 
Kroszewo oraz 230, 234 obręb Kroszówka, oraz na działkach, które powstaną w wyniku podziału działek tj: 
obręb Pruska: 159/1 o powierzchni 0,0185 ha (z podziału dz. nr 159 na dz. nr 159/1 i 159/2), 7/1 o 
powierzchni 0,0668 ha (z podziału dz. nr 7 na dz. nr 7/1 i 7/2), 2/1 o powierzchni 0,0202 ha (z podziału dz. 
nr 2 na dz. nr 2/1, 2/2 i 2/3), 2/2 o powierzchni 0,0424 ha (z podziału dz. nr 2 na dz. nr 2/1, 2/2 i 2/3), 5/3 o 
powierzchni 0,0065 ha (z podziału dz. nr 5/1 na dz. nr 5/3 i 5/4), 5/5 o powierzchni 0,0283 ha (z podziału dz. 
nr 5/2 na dz. nr 5/5 i 5/6), 156/12 o powierzchni 0,0026 ha (z podziału dz. nr 156/8 na dz. nr 156/12 i 156/13), 
156/10 o powierzchni 0,0183 ha (z podziału dz. 156/1 na dz. nr 156/10 i 156/11), 
obręb Bułkowizna: 57/1 o powierzchni 0,1386 ha (z podziału dz. nr 57 na dz. nr 57/1 i 57/2), 32/4 o 
powierzchni 0,0628 ha (z podziału dz. nr 32/2 na dz. nr 32/4 i 32/5), 32/6 o powierzchni 0,0006 ha (z podziału 
dz. nr 32/3 na dz. nr 32/6 i 32/7), 
obręb Kroszewo: 189/1 o powierzchni 0,0013 ha (z podziału dz. nr 189 na dz. nr 189/1 i 189/2), 95/3 o 
powierzchni 0,0065 ha (z podziału dz. nr 95/2 na dz. nr 95/3 i 95/4), 193/1 o powierzchni 0,0136 ha (z 
podziału dz. nr 193 na dz. nr 193/1 i 193/2), 142/1 o powierzchni 0,0448 ha (z podziału dz. nr 142 na dz. nr 
142/1 i 142/2), 
93/8 o powierzchni 0,0037 ha (z podziału dz. nr 93/5 na dz. nr 93/8 i 93/9), 138/1 o powierzchni 0,0024 ha 
(z podziału dz. nr 138 na dz. nr 138/1 i 138/2), 93/6 o powierzchni 0,0060 ha (z podziału dz. nr 93/4 na dz. 
nr 93/6 i 93/7), 
obręb Kroszówka: 78/3 o powierzchni 0,0334 ha (z podziału dz. nr 78/1 na dz. nr 78/3 i 78/4), 76/1 o 
powierzchni 0,1547 ha (z podziału dz. nr 76 na dz. nr 76/1 i 76/2), 73/1 o powierzchni 0,0161 ha (z podziału 
dz. nr 73 na dz. nr 73/1 i 73/2), 
(działki oznaczone tłustym drukiem są przeznaczone do włączenia w pas drogi publicznej), 
na działkach, na których zachodzi konieczność czasowego zajęcia terenu nr ewid.: 
- 130 obręb Pruska w celu budowy skrzyżowania drogowego i połączenia nawierzchni bitumicznych 
poszczególnych dróg oraz w celu wykonania przebudowy urządzeń sieci teletechnicznej; 
- 132 obręb Pruska w celu dostosowania wysokościowego zjazdu publicznego. 
 Zgodnie z art. 49 Kpa, informuję, iż zawiadomienie uważa się za dokonane po upływie 14 dni od 
daty podania niniejszego obwieszczenia do publicznej wiadomości tj. od daty ukazania się obwieszczenia na 
tablicy ogłoszeń, stronie internetowej (BIP) Starostwa Powiatowego w Augustowie, na tablicy ogłoszeń i 
stronie internetowej Urzędu Gminy Bargłów Kościelny oraz w prasie lokalnej Przegląd Powiatowy w 
Augustowie. Obwieszczenie umieszczono w prasie w dniu 07.12.2023 r., na tablicach ogłoszeń i na 
stronach internetowych w dniach od 07.12.2023 r. do 21.12.2023 r.. 
Stosownie do art. 10 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania administracyjnego 
informuję, że strony postępowania mogą zapoznać się ze zgromadzonymi materiałami w tej sprawie i 
dokumentacją techniczną oraz zgłaszać uwagi do zebranych materiałów w Wydziale Architektury i 
Budownictwa Starostwa Powiatowego w Augustowie przy ul. 3-Maja 29 w pokoju nr 13 od poniedziałku do 
piątku w godzinach od 730 - 1500  w terminie do dnia 28.12.2023 r. 

STAROSTA AUGUSTOWSKI 
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Biorąc pod uwagę liczbę osób 
i urzędów dbających o naszą 
przyszłość, można odnieść wrażenie, 
iż miasto zmierza w pożądanym 
kierunku dobrobytu i szczęścia.

O losach Augustowa decyduje 21 
radnych miejskich i 17 powiatowych. To 
grupa 38 osób, na czele z włodarzami 
i ich zastępcami. Wszyscy są hojnie 
wynagradzani z naszych podatków 
i co chwilę zapewniają o swoim 
bezgranicznym oddaniu dla dobra 
miasta, naszego dobra wspólnego. To 
spora grupa jak na Augustów, który liczy 
prawie 30 tys. mieszkańców. 

Od kilku lat wmawia się mieszkańcom, 
iż sukcesem jest wylewanie asfaltu 
i budowa chodnika na istniejących 
drogach gruntowych lub remontowanie 
asfaltowych ulic. To oczywiście poprawia 
jakość życia, ale z szeroko rozumianym 
rozwojem nie ma wiele wspólnego. 
Gdyby sprowadzić role samorządu 
do lania asfaltu, wystarczyłaby jedna 
osoba, która potrafiłaby w trybie 
zamówień publicznych wyłonić 
wykonawcę. Apogeum „sukcesu 
rozwojowego” mamy przy uroczystym 
oddaniu drogi do użytku. Widzimy 
różnych dostojników, przecinających 
wstęgę z namaszczonymi minami. 
Sytuacja często wygląda na groteskową, 
szczególnie podczas otwierania ścieżek 
rowerowych. Każdy jest ważny i chce 
być z przodu, a ścieżka z natury jest 
wąska. Zdarzają się sytuacje, gdy 
mieszkańcy dziękują litościwym 

włodarzom, jakoby ci  dokonali czegoś 
epokowego. W tym momencie uprzedzę 
krytykę mojej osoby. Będąc burmistrzem 
wielokrotnie uczestniczyłem w tego typu 
inscenizacjach, czego absolutnie bym 
teraz nie robił. Zdarzało mi się jednak 
powiedzieć, by nikt burmistrzowi za 
drogę nie dziękował, bo to obowiązek 
samorządu wobec mieszkańców.

Fundamentalne sprawy dla rozwoju 
miasta nie są realizowane. Wspomnę 
o budowie parku zdrojowego, 
którego Augustów jako uzdrowisko 
nie posiada. Dzięki moim działaniom 
zagrożony status uzdrowiska został 
zachowany. Zarządzając miastem 
przygotowałem wstępny projekt 
lokalizacji przedsięwzięcia. Niestety, 
nie doczekaliśmy się jakiegokolwiek 
zainteresowania tematem przez obecne 
władze.

Karygodny jest brak gazyfikacji. Gdybym 
wygrał wybory w 2018 roku, popłynąłby 
gaz. Dlaczego obecna władza zerwała 
zaawansowane rozmowy? Na to 
pytanie nie ma rozsądnej odpowiedzi. 
Gazyfikacja zapewniłaby tanie źródło 
energii, uruchamiając nowe tereny 
inwestycyjne, a mieszkańcom żyłoby 
się łatwiej. Dostrzegam trudną sytuację 
mieszkańców skarżących się na wysokie 
koszty ogrzewania. Widzę też burmistrza 
Karolczuka, który pobiera bardzo 
wysoką pensję, a obywateli odsyła do 
MOPS-u.

Ogromnym zaniedbaniem jest 

DOKĄD ZMIERZA DOKĄD ZMIERZA 
AUGUSTÓW?AUGUSTÓW?

FELIETON WOJCIECHA WALULIKAFELIETON WOJCIECHA WALULIKA

niedostateczne wykorzystanie potencjału 
długo oczekiwanej, nowoczesnej bazy 
dla kajakarzy, tak bliskiej mojemu sercu. 
Nasuwają się pytania o wysokie koszty 
prowadzenia  inwestycji i brak nadzoru 
powykonawczego. Podczas kalkulacji 
inwestycji, główną niewiadomą, która 
mogłaby podnieść znacznie koszty 
budowy, był stan gruntu. Obawiano 
się, że z racji bliskiego sąsiedztwa 
rzeki może znajdować się w gruncie 
woda. Obawy okazały się bezzasadne. 
Za mojej kadencji wyznaczono kwotę 
na utwardzenie parkingu, ale nie było 
mowy o tak drastycznych kosztach 
wykończenia obiektu. Jakie czynniki 
budowlane lub ludzkie na to wpłynęły?
Idea funkcjonowania bazy była jasno 
określona. Sławna sekcja kajakowa 
Sparty, odnosząca liczne sukcesy 
sportowe, przy każdej okazji podnosiła 
kwestie braku odpowiednich warunków 
do promocji dyscypliny. Nowoczesna 
baza miała być narzędziem do rozwoju 
kajakarstwa w Augustowie i regionie, 
a nie celem samym w sobie. Warunki 
dla sportowców się zmieniły, ale o 
spektakularnych sukcesach trudno 
mówić. Dlaczego tak jest? To pytanie 
kieruję do władz miasta i klubu.

Kolejną, niewykorzystaną szansą na 
prężny rozwój Augustowa i turystyki 
w regionie, jest Kanał Augustowski. W 
1823 roku generał Prądzyński rozpoczął 
pracę nad projektem. W tym roku mija 
dwusetna rocznica tego wydarzenia. 
Mija bez większego echa. Władze nie 
zapomniały jednak o promocji siebie 

podczas licznych konferencji, gdzie 
Kanał był tylko tłem. Obecni włodarze 
szafowali obietnicami, dumnie mówiąc 
o planach dotyczących tego unikalnego 
zabytku. Ile działań z tego wynikło, 
każdy widzi. Będąc burmistrzem 
powołałem pełnomocnika ds. Kanału 
Augustowskiego i podjąłem liczne 
działania, by Kanał wpisano na listę 
Światowego Dziedzictwa Unesco. 
Niestety nie podjęto kontynuacji moich 
zabiegów w obecnej kadencji.
Fundamentem rozwoju miast 
powiatowych jest ścisła, partnerska 
współpraca władz powiatu i miasta. 
Realizacja wspólnych działań przynosi 
długoterminowy rozwój i dobrobyt 
mieszkańcom.
Wspólne inwestycje zapoczątkowały 
dobre relacje w minionej kadencji. 
Dlaczego obecna władza nie 
realizuje rozpoczętych inicjatyw? 
Brak współpracy zapoczątkowanej 
w poprzedniej kadencji świadczy o 
wybujałym ego, a nie jest troską o 
obywateli.
Augustów jest miastem o gigantycznym 
potencjale turystyczno-uzdrowiskowym 
i gospodarczym. Dobrze zarządzany 
może odnieść liczne sukcesy jako piękne 
i zdrowe miejsce do życia, do którego 
chce się wracać. Aktualnie pustoszeje. 
To także wynik niekompetencji i 
krótkowzroczności obecnych władz i 
braku długookresowego planu rozwoju.
Pamiętajmy jednak, że nadzieja umiera 
ostatnia, a przyszłość Augustowa leży w 
rękach jego mieszkańców.

Wojciech Walulik
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SEZON NA ZDROWIE
Rozpoczął się sezon jesienno –
zimowy, a co za tym idzie wzrasta 
liczba zachorowań na COVID-19, 
grypę i RSV. Regularne ćwiczenia, 
zdrowa dieta, utrzymanie zdrowej 
masy ciała, unikanie palenia tytoniu  
pomogą wzmocnić nasz system 
odpornościowy. Aby cieszyć się 
zdrowiem, przypominamy również, 
jakie są zasady zapobiegania 
rozprzestrzenianiu się wirusów:
*Regularne mycie i dezynfekcja rąk, 
unikanie dotykania twarzy, a także 
czyszczenie i dezynfekcja często 
dotykanych powierzchni;
*Noszenie maseczek zakrywających 
usta i nos zwłaszcza w miejscach 
publicznych, gdzie trudno jest 
utrzymać dystans;
*Zachowywanie dystansu społecznego 
od innych osób, zwłaszcza jeśli są 
chore;
*Szczepienia ochronne, które są 

jednym z najskuteczniejszych narzędzi 
do ochrony przed COVID-19, grypą i 
RSV. 
Pamiętajmy, aby korzystać tylko z 
rzetelnych i właściwych informacji 
dotyczących grypy i COVID-19. 
W dobie internetu i mediów 
społecznościowych dezinformacja 
szybko się rozprzestrzenia, często 
kwestionując słuszność zachowań i 
skuteczność szczepień. Organizacje 
zdrowia publicznego takie jak 
Światowa Organizacja Zdrowia (WHO) 
czy Narodowy Instytut Zdrowia 
Publicznego – Państwowy Zakład 
Higieny, są właściwymi źródłami 
informacji. Również pracownicy 
Powiatowej Stacji Sanitarno – 
Epidemiologicznej w Augustowie służą 
fachową wiedzą w zakresie szeroko 
rozumianego zdrowia publicznego. 

PSSE w Augustowie 

Vercitio to omnim con ex 
eatecum quas mo derspicia 
pro ipsunt, am fuga. Itas ut 
aut facitatquod ut venimendit 
quidebit pel iur, sapis am 
reriand andestiEceribuscius 
magnatio. Ut velesed isquod 
que volectis esciur, ut liata.

Zadzwoń: 87 643 46 46,Zadzwoń: 87 643 46 46,
my zajmiemy się resztą.my zajmiemy się resztą.

To może być Twoja reklamaTo może być Twoja reklama
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Wielki Świąteczny Festyn WOŚP w Augustowie: 
ruszają pierwsze orkiestrowe wydarzenia!

Przed nami pierwsze wydarzenia 
w ramach augustowskiej Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy. 
Już za tydzień, w dniach 16-17 
grudnia, w Osiedlowym Domu 
Kultury Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Augustowie odbędzie się Wielki 
Świąteczny Festyn WOŚP. 
Augustowski sztab Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy rozpoczął już 
prace nad finałem. Pierwsza wośpowa 
impreza odbędzie się niebawem. 
Będzie to Wielki Świąteczny Festyn 
WOŚP w Osiedlowym Domu Kultury. 
W ramach tej dwudniowej imprezy na 
mieszkańców miasta czekać będzie 
mnóstwo atrakcji. 
-Pierwszy raz organizujemy taki festyn. 
Serdecznie wszystkich zapraszamy 

do udziału. Festyn będzie trwał dwa 
dni. Pierwszego, odbędzie się kiermasz 
świątecznego rękodzieła wykonanego 
przez samych augustowian. Kupić 
będzie można niesamowite i bardzo 
gustowne bożonarodzeniowe 
ozdoby. W dodatku nie zabraknie też 
świątecznych smakołyków. Można 
będzie nabyć pierniczki, ciasta oraz 
pierogi mrożone na wigilię -mówi 
Małgorzata Dworak z augustowskiego 
sztabu WOŚP. -Tego dnia nie zabraknie 
także atrakcji dla dzieci. Nawiązaliśmy 
współpracę z augustowską 
Kocią Kawiarnią i proponujemy 
najmłodszym tematyczne kocie 
zabawy. Dzieciaki będą malowały 
i rysowały koty, wykonywały kocie 
maski i brały udział w kociej zgadule. 

Zaplanowano także kocie zabawy przy 
muzyce, pokazy kocich filmów i bajek. 
Do tego serować będziemy pyszną 
kawę sporządzoną przez baristów, 
herbatę i czekoladę. Odbędzie się 
także Pluszakowa Kręcioła. 
Drugiego dnia festynu motywem 
przewodnim będą świąteczne elfy. 
Wrażeń na pewno nie zabraknie. 
Warto dodać, że dochód z festynu 
przeznaczony będzie na Wielką 
Orkiestrę Świątecznej Pomocy. 
Impreza odbywać się będzie w dniach 
16 i 17 grudnia. W sobotę rozpoczyna 
się od godziny 11.00 i potrwa do 18.00, 
a w niedzielę w godzinach 9.30 -15.00. 

Przygotowania do 32. finału już 
trwają!

Warto wspomnieć, że augustowski 
sztab orkiestrowy już rozpoczął 
przygotowywania do 32 finału, który 
odbędzie 28 stycznia. Iwona Choncel 
zdradza, że podczas finału od rana 
do wieczora na Rynku Zygmunta 
Augusta w Augustowie przewidziano 
moc atrakcji. Ma być głośno, wesoło 
i kolorowo. Jak co roku odbędzie 
się kiermasz ciast, zaplanowano 
koncerty lokalnych zespołów, 
Przegląd Teatrzyków Dziecięcych, a 
zwieńczeniem imprezy będzie koncert 
w Kinie Iskra przygotowany przez 
Wojciecha Milewskiego. W tym roku 
kwestować z augustowskim sztabem 
będzie Sztabin i Rajgród.  

Beata Perzanowska 
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Spędziłeś 17 dni zdjęciowych 
na planie serialu „Profilerka”. 
Opowiedz o tej przygodzie. 
-Dowiedziałem się, że serial będzie 
kręcony w Augustowie i poszukują 
statystów oraz epizodystów. 
Postanowiłem się zgłosić. Z początku 
myślałem o statystowaniu, ale jednak 
mam już jakieś doświadczenie 
aktorskie, więc stwierdziłem, że 
widziałbym się bardziej w roli 
epizodysty. No i się udało. Zostałem 
augustowskim policjantem. Na 
początku zatrudniono mnie tylko na 
cztery dni zdjęciowe. Najzabawniejszy 
i jednocześnie niesamowity był 
pierwszy dzień zdjęć. Przebrali mnie 
w mundur policyjny i pojechaliśmy 
na plan. Tam stały dwa radiowozy i 
z jednego z nich wysiadła koleżanka, 
prawdziwa policjantka Agata 
Iwanowicz, zastępca rzecznika policji 
w Augustowie. Jak mnie zobaczyła 
w mundurze, to zaczęła się śmiać. 
Prawdziwi augustowscy policjanci 
serdecznie się ze mną przywitali. 
Wyglądało to tak naturalnie, że ekipa 
filmowa była przekonana, iż naprawdę 
jestem policjantem. Nawet po zdjęciach 
filmowcy pytali mnie, czy teraz jadę na 
służbę. Byli bardzo mocno zaskoczeni, 
że jednak nie pracuję jako policjant. 
Jak to się stało, że na planie 
serialowym spędziłeś w sumie 17 
dni, a nie cztery? 
-W trakcie trwania pierwszych 
zdjęć z kolegami „policjantami” dużo 

Na znak protestu przeciwko 
wojnie w Strefie Gazy i na 
Zachodnim Brzegu w całej 
Polsce zawieszono na pomnikach 
symbole palestyńskiego ruchu. W 
Augustowie wymowne arafatki 
pojawiły się na głowach Beaty z 
Albatrosa i Marii Koterbskiej. 

W weekend w polskich miastach 
na pomnikach pojawiły się symbole 
palestyńskiego ruchu oporu. Akcja 
była formą protestu przeciwko 
ludobójczej wojnie prowadzonej przez 
Izrael w Strefie Gazy i na Zachodnim 
Brzegu. Palestyńskie symbole 
zawisły m.in. w Krakowie, Gdańsku i 
Poznaniu, ale także w Hajnówce oraz 
Augustowie. Arafatki pojawiły się 
na głowie Beaty z Albastrosa, której 
ławeczka znajduje w centrum miasta i 
Marii Koterbskiej, rzeźbie usytuowanej 
nad jeziorem Necko. 

W piątek, 1 grudnia, o godzinie 6 
rano czasu polskiego zakończyła się 
oficjalnie przerwa w walkach między 
Izraelem i Hamasem w Strefie Gazy. 
Jak poinformowało ministerstwo 
zdrowia Strefy Gazy, w wyniku 
wznowionych nalotów bombowych 
przeprowadzonych przez Izrael, 
zginęło ponad 180 Palestyńczyków. Od 
początku ataku na Strefę Gazy, Izrael 
zabił ponad 15 tysięcy osób, w tym 
ponad sześć tysięcy dzieci i cztery 
tysiące kobiet. 

Beata Perzanowska 
Fot. Solidarne z Palestyną

Grzegorz Stankiewicz 
o przygodach na 

planie „Profilerki” w 
Augustowie: kulisy roli 

policjanta 

ROZMOWA Z GRZEGORZEM STANKIEWICZEM, AKTOREM 
PODLASKIEGO TEATRU WSPÓŁCZESNEGO W 

AUGUSTOWIE O JEGO FILMOWEJ PRZYGODZIE NA PLANIE SERIALU 
TELEWIZJI POLSKIEJ „PROFILERKA”, KTÓRY LATEM BYŁ KRĘCONY 
W AUGUSTOWIE I KTÓREGO AKCJA OSADZONA JEST W GRODZIE 

NAD NETTĄ.

rozmawialiśmy z drugim reżyserem. 
Zapytaliśmy, czy byłaby szansa, 
abyśmy kontynuowali dalsze zdjęcia 
na komendzie policji, bo logicznym 
byłoby, żeby ci sami 
policjanci pojawiający 
się przy poszukiwaniu 
zwłok pracowali też 
na komendzie. Drugi 
reżyser wysłuchał 
naszych uwag i 
zostaliśmy zaproszeni 
do dalszych zdjęć. To 
łączyło się z wyjazdem 
do Warszawy, tam 
bowiem były kręcone 
sceny na komisariacie. 
I tak zaczęła się 
cała przygoda. To 
było niesamowite 
doświadczenie. Miałem 
okazję być blisko takich 
znanych aktorskich 
osobowości jak Michał 
Czarnecki, Aleksandra 
Pisula czy Wiktoria Gorodecka. 
Po raz pierwszy byłeś na planie 
filmowym. Jak twoje wrażenia? 
-Wspaniała przygoda. Grając 
operatora filmowego w jednym 
ze spektakli Podlaskiego Teatru 
Współczesnego myślałem, że bardzo 
wiernie odzwierciedliłem pracę na 
planie. Trochę się myliłem, bo to, co 
zobaczyłem podczas prawdziwej 
produkcji przekroczyło moje 
oczekiwania. Nie wiem, czy wiesz, ale 

Solidarność z Palestyną 
w polskich miastach: 
symbole protestu 
na augustowskich 
pomnikach

przy kręceniu każdej sceny używają 
mnóstwa sztucznego zadymienia. 
Jest to na tyle uciążliwe, że przez 
pierwszych kilka dni puchła mi głowa. 
Co ciekawe, w gotowych ujęciach tego 
dymu nie widać. Niesamowity był 
sprzęt. No i ta wspaniała, serdeczna 
atmosfera na planie. Nawet udało 
mi się zagrać w tym serialu krótki 
epizod mówiony, co było jednak 
wyzwaniem, bo jako epizodziści nie 
otrzymaliśmy scenariusza i trochę 
się gubiliśmy, a trzeba było jednak 
zagrać do aktorów. Samo kręcenie 
serialu to w sumie mozolna i ciężka 
praca. Zdjęcia odbywały się od 
6.00 rano do 17.00, było kręconych 
maksymalnie pięć scen. Zdarzało się, 
że jedna scena była kręcona przez trzy 
godziny. Poza tym było to wspaniałe 
doświadczenie. Poznałem wspaniałych 
aktorów -Jędrzeja Hycnara i Kamila 
Nożyńskiego. Pojawili się też inni 
aktorzy z naszych terenów -Tomek 
Taranta z Bielska Podlaskiego i Maciej 
Maciejewski. 
Czy wiadomo już, w ilu odcinkach 
zobaczymy ciebie na srebrnym 
ekranie? 
-Na pewno będę w pierwszym 
odcinku. Scena będzie wyglądała 
następująco: siedzę na komisariacie, 
przy sąsiednim biurku znajduje się 
Karol Nadzieja, w tej roli Michał 
Czarnecki. Przychodzi Tomek 
Taranta grający młodego policjanta 
z reklamówką i mówi, że ma nowe 
haczyki na szczupaki i wyciąga 
butelkę Ducha Puszczy, a ja siedzę 
i gram sobie na ukulele, które de 
facto jest dowodem w sprawie. Scena 
zabawna ze swojskim klimatem. 
Może zdradzisz naszym 
Czytelnikom trochę więcej 
informacji na temat tego serialu? 
-Producentem jest Telewizja Polska. 
Być może serial pojawi się na jakiejś 
platformie streamingowej. Premiera 
jest planowana na jesień 2024 roku. 
Serial będzie w formule PREMIUM 

i będzie liczył 12 
odcinków. Poznałem 
całą ekipę filmową 
tej produkcji. I co 
ciekawe, scenarzystka 
Grażyna Molska bardzo 
dobrze zna Augustów, 
bo pochodzi stąd. I 
jeszcze jedna pani z 
ekipy także związana 
jest z Augustowem. Jej 
dziadek chyba tworzył tu 
towarzystwo kajakowe? 
Może właśnie dlatego 
akcja tego serialu 
toczy się właśnie w 
Augustowie. 
Podczas naszej 
rozmowy zdradziłeś, 
że zdarzyło ci się być 
konsultantem w tym 

serialu. Opowiesz o tym? 
-Tak. Ekipa miała problem z lokalnym 
nazewnictwem. Zwróciłem uwagę, 
że źle wymawiają nazwę rzeki Netta, 
a mianowicie wymawiali „Neta”, a 
nie Netta. Za drugim razem przy 
namierzaniu zabójcy używali nazwy 
park, a nie Rynek Zygmunta Augusta. 
Cieszę się, bo posłuchali moich rad. 

Beata Perzanowska 

Nawet udało mi 
się zagrać w tym 
serialu krótki 
epizod mówiony, 
co było jednak 
wyzwaniem.
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PRENUMERATA
Nie czekaj - zamów prenumeratę 

Przeglądu Powiatowego już dziś i ciesz 
się najlepszymi treściami przez cały 

rok!

Wystarczy wykonać odpowiedniej 
sumy przelew na nasze konto: 

04 2030 0045 1110 0000 0072 4720

Oto cennik 
prenumeraty z 

dostarczeniem do 
Twojego domu:

18 złotych
miesięcznie 

lub 
200 złotych 

rocznie.

Jeśli wolisz 
odebrać gazetę 

w redakcji, cena 
wynosi:

14 złotych
miesięcznie 

lub 
165 złotych rocznie.

Cena pojedynczego wydania zaczyna 
się zatem od 3,30 zł. 

W opisie przelewu należy podać 
adres, pod który winna być 

dostarczana gazeta.

Dla miłośników cyfrowej lektury 
polecamy dostęp do treści PREMIUM 

na naszym portalu. Znajdziesz tam 
te same artykuły, które ukazują się w 

wersji papierowej, ale bez reklam.

Aby nabyć dostęp do wersji PREMIUM, 
wystarczy odwiedzić stronę:

www.dziennikpowiatowy.pl
i przejść do zakładki PREMIUM.

Życzymy przyjemnej lektury!

Krzysztof Przekop
Redaktor Naczelny

„INNOWACYJNA HISTORIA” 
– nowoczesne technologie 

zawitały do augustowskich 
szkół ponadpodstawowych

AAugustowskie Centrum ugustowskie Centrum 
Edukacyjne w dniach 20-24 Edukacyjne w dniach 20-24 
listopada 2023r. uczestniczyło listopada 2023r. uczestniczyło 

jako Szkoła Gospodarz w projekcie jako Szkoła Gospodarz w projekcie 
„Innowacyjna historia” realizowanym „Innowacyjna historia” realizowanym 
wspólnie z Fundacją Arte et Marte pod wspólnie z Fundacją Arte et Marte pod 
patronatem Ministerstwa Edukacji i patronatem Ministerstwa Edukacji i 
Nauki. Nauki. 
Projekt skierowany był do uczniów Projekt skierowany był do uczniów 
szkół ponadpodstawowych oraz szkół ponadpodstawowych oraz 
wszystkich nauczycieli, którzy wszystkich nauczycieli, którzy 
chcieliby wykorzystać technologię chcieliby wykorzystać technologię 
wirtualnej rzeczywistości jako wirtualnej rzeczywistości jako 
efektywne narzędzie edukacyjne. efektywne narzędzie edukacyjne. 
Pokaz dla uczniów składał się z Pokaz dla uczniów składał się z 
projekcji dwóch filmów o tematyce projekcji dwóch filmów o tematyce 
historycznej : „Kartka z powstania” historycznej : „Kartka z powstania” 
oraz „Wiktoria 1920”.  W auli Centrum oraz „Wiktoria 1920”.  W auli Centrum 
Organizatorzy zamontowali okazałą Organizatorzy zamontowali okazałą 
scenografię o wymiarach 13m x scenografię o wymiarach 13m x 
19m, specjalistyczne nagłośnienie 19m, specjalistyczne nagłośnienie 
oraz dostarczyli obrotowe fotele. oraz dostarczyli obrotowe fotele. 
Wszystko po to, by jak najpełniej Wszystko po to, by jak najpełniej 

AUGUSTOWSKIE CENTRUM EDUKACYJNE W DNIACH 20-24 LISTOPADA 2023R. UCZESTNICZYŁO JAKO 
SZKOŁA GOSPODARZ W PROJEKCIE „INNOWACYJNA HISTORIA” REALIZOWANYM WSPÓLNIE Z FUNDACJĄ 

ARTE ET MARTE POD PATRONATEM MINISTERSTWA EDUKACJI I NAUKI. 

doświadczyć przekazu historycznego. doświadczyć przekazu historycznego. 
Nieodzownym elementem Nieodzownym elementem 
pozwalającym na przeniesienie się do pozwalającym na przeniesienie się do 
wirtualnej rzeczywistości były gogle wirtualnej rzeczywistości były gogle 
VR. Druga część pokazu adresowana  VR. Druga część pokazu adresowana  
była do nauczycieli, którzy przy była do nauczycieli, którzy przy 
pomocy ekspertów zapoznawali się pomocy ekspertów zapoznawali się 
z obsługą urządzeń VR oraz chętnie z obsługą urządzeń VR oraz chętnie 
poznawali najnowocześniejsze poznawali najnowocześniejsze 
narzędzia edukacyjne do prowadzenia narzędzia edukacyjne do prowadzenia 
różnorodnych zajęć edukacyjnych. różnorodnych zajęć edukacyjnych. 
W ciągu pięciu dni pokaz obejrzało W ciągu pięciu dni pokaz obejrzało 
kilkuset uczniów augustowskich szkół kilkuset uczniów augustowskich szkół 
średnich.średnich.
Celem projektu oprócz rozwijania Celem projektu oprócz rozwijania 
kompetencji cyfrowych uczniów i kompetencji cyfrowych uczniów i 
nauczycieli było zainteresowanie nauczycieli było zainteresowanie 
młodego pokolenia historią Polski. młodego pokolenia historią Polski. 
Technologia VR pozwoliła na Technologia VR pozwoliła na 
przeniesienie się w czasoprzestrzeni     przeniesienie się w czasoprzestrzeni     
i obserwację wydarzeń z punktu i obserwację wydarzeń z punktu 
widzenia naocznego świadka. widzenia naocznego świadka. 
Ta niezwykła podroż umożliwiła Ta niezwykła podroż umożliwiła 

wielowymiarowe doświadczenie wielowymiarowe doświadczenie 
historii naszych przodków, a tym historii naszych przodków, a tym 
samym włączenie wielu emocji  w samym włączenie wielu emocji  w 
odbiór dzieła. Po pokazie uczniowie odbiór dzieła. Po pokazie uczniowie 
chętnie dzielili się swoimi odczuciami, chętnie dzielili się swoimi odczuciami, 
zwłaszcza tymi skrajnymi, zwłaszcza tymi skrajnymi, 
gdyż doświadczenie wirtualnej gdyż doświadczenie wirtualnej 
rzeczywistości było bardzo realne. rzeczywistości było bardzo realne. 
Dyrektor Augustowskiego Centrum Dyrektor Augustowskiego Centrum 
Edukacyjnego wyraził ogromne Edukacyjnego wyraził ogromne 
zadowolenie z  tego typu akcji. zadowolenie z  tego typu akcji. 
ACE jako szkoła techniczna stara ACE jako szkoła techniczna stara 
się korzystać z nowoczesnych się korzystać z nowoczesnych 
rozwiązań technologicznych na rozwiązań technologicznych na 
wielu płaszczyznach, a technologia wielu płaszczyznach, a technologia 
VR to kolejna odsłona możliwości VR to kolejna odsłona możliwości 
nowoczesnej edukacji. To doskonałe nowoczesnej edukacji. To doskonałe 
połączenie nowoczesności oraz historii połączenie nowoczesności oraz historii 
dało efekt przeżycia niesamowitej dało efekt przeżycia niesamowitej 
przygody.przygody.

ACEACE


